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Sprawdź, gdzie zagłosujeszU nas
przeczytasz:

Symboliczne świętowanie

Od najbliższej środy ulica 15 
Sierpnia na odcinku od skrzy-
żowania z Traugutta do ulicy 
Broniewskiego będzie wyłą-
czona z ruchu. Przedsiębior-
stwo Trakt, prowadzące jej 
kompleksową   przebudowę, 
uzyskało na to stosowne zgo-
dy i od 17 czerwca wprowadza 
zmiany w organizacji ruchu. 

Objazd tego odcinka, w 
obu kierunkach, poprowa-

dzono ulicami Łuszczew-
skich, Towarową oraz Li-
cealną. Jak podał ZKM, w 
związku z tym od 17 czerw-
ca autobusy linii 3 i 3A ja-
dące do i z PKP będą po-
mijać przystanek na ul. 
Łuszczewskich.

Na wysokości ulic Bro-
niewskiego i Mazowieckiej 
staną bariery informujące 
o zakazie wjazdu w ulicę 15 
Sierpnia.

Ulica Wojska Polskie-
go, która na odcinku od 
Mazowieckiej do Lotni-
ków jest drogą jednokie-
runkową, na nowo sta-
nie się dwukierunkowa. 
Ponieważ jest wąska, pas 
jezdni oznaczony jako 
miejsca do parkowania 
trzeba uwolnić dla ruchu, 
tj. dla kierowców skręcają-
cych z Lotników w Wojska 
Polskiego.

Bariery zakazujące ru-
chu kołowego staną na sty-
ku ulicy 15 Sierpnia z ul. 
Mazowiecką, Wojska Pol-
skiego i Lotników. 

Przypomnijmy, że re-
mont odcinka 15 Sierp-
nia między LO Chopina a 
ul. Broniewskiego wystar-
tował 2 marca, a ponie-
waż na początku do pro-
wadzenia prac wykonawcy 
nie były potrzebne obydwa 

pasy jezdni, ruch odbywał 
się wahadłowo. 

Droga zamknięta dla 
ruchu będzie najpóźniej do 
20 października, czyli daty 
ostatecznego zakończenia 
prac, choć jak zapowiada 
fi rma Trakt, zrobi wszystko, 
by wykorzystać dobrą po-
godę i jak najszybciej oddać 
inwestycję do użytku. 

daw

Wykonawca zamyka odcinek ulicy 15 Sierpnia

Takiego Święta Mieszkańców jeszcze nie było. W ubiegłych latach każde kolejne Dni Sochaczewa były bardziej zróżnicowane, z bogatszym 
programem. Tym razem w drugi weekend czerwca świętowaliśmy skromnie. Obchody rozpoczęły się w piątek 12 czerwca na placu Kościuszki 
tradycyjnym wciągnięciem fl agi miasta na maszt. Chwilę później uczestnicy udali się do muzeum, gdzie otwarta została wystawa „Z dziejów 
Sochaczewa” prezentująca m.in. artefakty wydobyte spod ziemi w czasie badań archeologicznych na podzamczu. Tego samego dnia za 
pośrednictwem internetu odbyła się prezentacja nowej książki Barbary Sobkowicz
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INWESTYCJE

Znajdziesz nas 

na portalu 

społecznościo-
wym

 Facebook 

https://www.

facebook.com/

ziemia.socha-

czewska

WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja 
997, 47 705-52-04

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

ZWiK 46 862-82-30
Zgłaszanie awarii: 
sieci wodociągowej 
668-453-422
sieci kanalizacyjnej
604-195-871

Dodatkowo każdego dnia po 
godz. 15.00 awarie można zgła-
szać pod numerami telefonów:
SUW Płocka 46 811 16 44, 
602 248 627

SUW Chodaków 46 863 26 35,
662 294 742

Oczyszczalnia Ścieków 
662 294 743

ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 46 862-23-02

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, 
baza w Sochaczewie 
46 862-55-12

MPT Taxi 191-91

Taxi 46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 46 862-77-59

SCK 46 863-07-68

MOPS 46 863-14-81, 
46 863-14-82

Daniel Wachowski

Ulica 15 Sierpnia ma dwóch za-
rządców. Odcinkiem od Kozło-
wa do obwodnicy opiekuje się 
Mazowiecki Zarząd Dróg Wo-
jewódzkich, z kolei fragmen-
tem od obwodnicy do LO im. 
F. Chopina, urząd miasta. Jed-
na z ważniejszych arterii komu-
nikacyjnych Sochaczewa zmie-
nia się krok po kroku od 2017 
roku, gdy MZDW podjął de-
cyzję o budowie mostu na Pisi 
oraz wymianie nawierzchni 15 
Sierpnia od granic miasta do 
skrzyżowania z ul. Boryszew-
ską (patrz wykaz). 

2,5 mln na I etap
Gdy rząd zdecydował o ustano-
wieniu Funduszu Dróg Samo-
rządowych, zwiększył znaczą-
co pulę pieniędzy na dotacje i 
zgodził się fi nansować remonty 
dróg lokalnych nawet w 80 pro-
centach. Na liście benefi cjentów 
nie zabrakło Sochaczewa. 

- W pierwszym rozda-
niu skutecznie sięgnęliśmy po 
2,5 mln zł i dzięki temu obec-
nie ekipy budowlane zajmują 
się sześciusetmetrowym odcin-
kiem ulicy 15 Sierpnia między 
jej skrzyżowaniem z Traugutta 
a ulicą Broniewskiego. Oprócz 
chodników, deszczówki, ścieżki 
rowerowej i nowej nawierzch-
ni zyska ona także oświetlenie. 
Przebudowane będą też czte-
ry skrzyżowania – wylicza bur-
mistrz Piotr Osiecki.

3,2 mln na II etap
W tym roku rząd ogłosił ko-
lejny nabór wniosków i So-
chaczew zgłosił chęć sfi nalizo-
wania prac na 15 Sierpnia. W 

połowie kwietnia premier pod-
pisał sporządzoną przez wo-
jewodę mazowieckiego listę 
projektów objętych dofi nanso-
waniem z funduszu, na której 
znalazło się 138 zadań, w tym 
II etap remontu ul. 15 Sierpnia.

- Otrzymaliśmy 3,2 mln 
zł. Wartość całego zadania sza-
cujemy na 4,98 mln złotych i o 
zabezpieczenie takiej kwoty w 
Wieloletniej Prognozie Finan-
sowej zwrócę się do radnych na 
sesji 17 czerwca. Będę przeko-
nywał, by wpisali to zamierze-
nie do planów inwestycyjnych, 
nawet w tym trudnym dla sa-
morządu czasie. Dotacja po-
krywa aż 65 proc. kosztów, a ta-
kiej oferty nie można odrzucić 
– dodaje burmistrz.  

Współpraca się opłaca
I przypomina, że w latach 2017-
2021 w kompleksowy remont 
drogi zainwestowane zostanie 
prawie 19 mln zł, przy czym 
wkład samorządu miasta to tyl-
ko 3,8 mln zł, gdyż resztę kosz-
tów pokryją MZDW i rząd.

- Jeśli radni przyjmą dota-
cję, za rok skończymy przebu-
dowę tej ulicy na całej długości. 
A mówimy o dwóch miejskich 
odcinkach, mających łącznie 
1,6 kilometra oraz wykonanym 
już fragmencie wojewódzkim 
o długości 2,1 km. Nie udało-
by się to bez współpracy z mi-
nistrem Maciejem Małeckim, 
marszałkiem i radnymi sejmi-
ku – podkreśla Piotr Osiecki. 

Do wykonania w 2021
II etap przebudowy ulicy 15 
Sierpnia to: 935 metrów no-
wej jezdni, chodniki dla pie-
szych, dwa półtorametro-

we pasy rowerowe po obydwu 
stronach jezdni, nowa kanali-
zacja deszczowa, przebudowa 
skrzyżowań z ulicami Okrzei 
i Łuszczewskich, wysepka dla 
pieszych w połowie pasów na 
ul. Łuszczewskich, nowe zato-
ki dla autobusów, trzynaście 
miejsc postojowych przed skle-
pami oraz nowe oświetlenie.

Dwie dotacje na 15 Sierpnia
Do listy inwestycji drogowych miasto dopisuje kolejną – II etap modernizacji ulicy 15 Sierpnia, jej odcinka 
od ul. Broniewskiego do obwodnicy w Boryszewie. Z rządowego Programu Dróg Samorządowych miasto 
pozyskało na ten cel ponad 3,2 mln dofi nansowania pokrywającego 65 proc. kosztów robót. 
17 czerwca radni zdecydują, czy przyjąć dofi nansowanie i w 2021 roku wykonać remont tej drogi.

Kalendarium prac na ulicy 15 Sierpnia
2017 rok

 MZDW buduje nowy most na Pisi 
(4,5 mln zł)
 MZDW remontuje odcinek ulicy 
15 Sierpnia między szkołą w Kozłowie 
a skrzyżowaniem Inżynierskiej, Kościń-
skiego i Boryszewskiej (1 mln zł)

2019 rok

 MZDW remontuje odcinek ulicy 
15 Sierpnia od obwodnicy do jej skrzyżo-
wania z Inżynierską (3,75 mln zł)

2020 rok

 miasto z pomocą Funduszu Dróg 
Samorządowych przebudowuje I odcinek 
ulicy, między LO Chopina a ul. Broniew-
skiego (4,6 mln zł)

2021 rok

 miasto z pomocą Funduszu Dróg 
Samorządowych przebudowuje II od-
cinek drogi, między ul. Broniewskiego 
a obwodnicą (4,9 mln zł)

ZDANIEM MINISTRA MACIEJA MAŁECKIEGO
Ulicę 15 Sierpnia przebu-
dowujemy w większości ze 
środków Funduszu Dróg 
Samorządowych,   który 
powstał dwa lata temu 
wspólnym staraniem rzą-
du i prezydenta Andrzeja 
Dudy po to, by miejscowo-
ści takie jak Sochaczew 
mogły nadgonić zaległości 
remontowe, z którymi same by sobie nie poradziły. Tym 
razem skorzystaliśmy z 3,2 mln zł pomocy, kwoty, która 
pozwoli odciążyć budżet miasta. Niezwykle potrzebnej, 
bo na gruntowny remont jedna z głównych arterii nasze-
go miasta czekała latami. To kolejna pomoc rządowa w 
ostatnich latach - po dotacjach na renowację parków, 
rozbudowę siedziby straży pożarnej, budowę stadionu 
czy nowej komendy policji. Każdy z tych projektów 
wspierałem i pomagałem w pozyskiwaniu funduszy, 
bo sprawy Sochaczewa i naszych mieszkańców są dla 
mnie priorytetem.
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PROSTO Z RATUSZA

Daniel Wachowski

Jak mówi sekretarz miasta 
Andrzej Wierzbicki, ma być 
sprawniej, łatwiej i szyb-
ciej.  Zmiany mają popra-
wić komfort, czas i jakość 
obsługi, a także bezpieczeń-
stwo mieszkańców. Wpro-
wadzając je ratusz miał na 
względzie   doświadczenia 
ostatnich trzech miesięcy, 
gdy z przyczyn sanitarnych 
obsługa mieszkańców od-
bywała się tylko na parterze 
i tylko w ograniczonym za-
kresie. 

- Oczywiście wszyscy li-
czymy, że wirus będzie ustę-
pował, ale nikt nie zagwa-
rantuje, że nie dojdzie do 
powtórki sytuacji z marca, 
do ponownego zamknięcia 
urzędów, sądów, admini-
stracji skarbowej. Z tego po-
wodu robimy wszystko, by 
nawet przy wzroście licz-
by zachorowań i powrocie 
obostrzeń sanitarnych, za-
pewnić naszym mieszkań-
com dostęp do pełnego wa-
chlarza usług świadczonych 
przez urząd - dodaje An-
drzej Wierzbicki.

Nowe usługi w BOK
W miejscu obecnego Biura 
Obsługi Klienta, naprzeciw-
ko wejścia do UM, znalazły 
się cztery nowe stanowiska, 
a obsługą mieszkańców zaj-
mą się pracownicy:

 Wydziału Ochrony Śro-
dowiska - pobierzemy tu i zło-
żymy deklarację śmieciową, 
korektę deklaracji, odbierzemy 
worki na odpady, zasięgniemy 
informacji o warunkach pro-
gramu Czyste Powietrze, wy-
cince drzew z własnej posesji 
czy przystąpieniu do progra-
mu usuwania azbestu.

 Wydziału Polityki 
Społecznej i Ochrony Zdro-
wia - pobierzemy i złożymy 

wniosek o przyznanie So-
chaczewskiej Karty Miesz-
kańca, Karty Rodziny, 
Seniora, Weterana i Hono-
rowego   Dawcy   Krwi,   wy-
pełnimy wniosek o przy-
znanie świadczenia 500+, 
dodatku   mieszkaniowe-
go, dodatku energetyczne-
go lub świadczenia "Dobry 
Start".

 Referatu Podatkowe-
go - dowiemy się, ile w da-
nym roku mamy zapłacić 
podatku od nieruchomo-
ści, rolnego, leśnego czy od 
środków transportowych, 
na jaki numer konta prze-
słać pieniądze, złożymy 
wniosek o zwrot nadpłaty w 
podatkach i opłatach lokal-
nych, otrzymamy zaświad-
czenie o niezaleganiu w po-
datkach, sprawdzimy stan 
zaległości, dowiemy się, jak 
wypełnić deklarację podat-
kową.

 Referatu Obsługi In-
westora i Działalności Go-
spodarczej - złożymy wnio-
sek o wpisanie fi rmy do 
Centralnej Ewidencji i In-
formacji   o   Działalności 
Gospodarczej,   wykreśle-
nie jej lub dokonanie zmia-
ny we wpisie do central-
nej ewidencji, zawieszenie 
lub wznowienie działalno-
ści, uzyskamy zaświadcze-
nie potwierdzające dane z 
ewidencji, złożymy wniosek 

o wydanie licencji na świad-
czenie usług taksówką. 

Pytaj w biurze podawczym
W pomieszczeniach dotych-
czas zajmowanych przez kasę 
znalazło się biuro podawcze, 
przyjmujące wszelkie pisma, 
podania i wnioski, udzielają-
ce informacji o sposobie za-
łatwiania spraw w UM. Obok 
biura wyznaczono dwa stano-
wiska do obsługi mieszkań-
ców chcących skorzystać z 
pomocy pracowników pozo-
stałych wydziałów UM, któ-
re na parterze nie mają swych 
delegatur. Mieszkaniec pro-
si w biurze podawczym o roz-
mowę z pracownikiem dane-
go wydziału, ten schodzi na 
dół, a jeśli trzeba zajrzeć do 
dokumentacji lub map, za-
prasza mieszkańca do swoje-
go biura. Po zakończonej ob-
słudze urzędnik odprowadza 
go do BOK.

Cztery kasy 
zamiast jednej
W UM nie ma kasy. Teraz, 
zamiast jednego punktu do-
konywania wpłat, mieszkań-
cy mają do dyspozycji cztery, 
w kilku punktach Sochacze-
wa. Wszelkich płatności go-
tówkowych mogą dokony-
wać - bez żadnych kosztów 
- w Banku Spółdzielczym 
przy ul. Reymonta oraz jego 
fi liach (przy ul. Pokoju 13, w 

sklepie LUX Gawłowska 45, 
w markecie Kaufl and 600-le-
cia 39), gdzie każda wpła-
ta dokonywana przez oso-
bę fi zyczną na konto ratusza, 
na indywidualne subkon-
to podatkowe czy śmiecio-
we - zwolniona jest z opłat. 
Wpłacający musi podać 
kwotę oraz numer rachun-
ku, na które chce przelać 
pieniądze. Informacje o in-
dywidulanym numerze sub-
konta podatkowego i śmie-
ciowego mieszkańcy znajdą 
w korespondencji przesyła-
nej przez UM. Ratusz doce-
lowo planuje zakup i montaż 
w holu UM wpłatomatu, by 
była możliwość wnoszenia 
opłat na miejscu. 

Więcej usług na parterze
Proces przenoszenia co-
raz większej liczby usług do 
BOK trwa od lat. Na par-
terze UM można m.in. za-
łatwić sprawy w urzędzie 
stanu cywilnego i spraw 
obywatelskich. Odbierzemy 
tu akt ślubu, akt urodzenia 
dziecka, akt zgonu, wyro-
bimy dowód osobisty, do-
konamy zameldowania lub 
wymeldowania spod kon-
kretnego adresu a także po-
twierdzimy profi l zaufany 
ePUAP. Dodajmy, że cały 
BOK od lat jest w pełni do-
stosowany do potrzeb osób 
niepełnosprawnych. 

Znacznie więcej spraw 
załatwimy w BOK
W minionym tygodniu nastąpiły zmiany w systemie obsługi mieszkańców korzystających z usług 
Urzędu Miejskiego. Od tego dnia zdecydowaną większość spraw można załatwić na parterze, 
w rozbudowanym o dodatkowe stanowiska Biurze Obsługi Klienta (BOK) i biurze podawczym. 
Mieszkańcy nie muszą chodzić po piętrach, szukać odpowiedniego wydziału, gdyż wszystkie 
wnioski, podania, wyjaśnienia i pomoc w wypełnieniu dokumentów uzyskują w BOK.

Parkowa z asfaltem
Ulica Parkowa wkrótce zostanie na całej szerokości utwar-
dzona asfaltem. To jedna z kilku dróg w Chodakowie obję-
tych projektem „Rozwój systemów gospodarowania wodami 
opadowymi na terenie miasta Sochaczew”. W jego ramach 
fi rma Trakt otrzymała zadanie odwodnienia ulic Parkowej, 
Grunwaldzkiej (w obydwu prace zakończono), Topolowej i 
Ogrodowej (prace jeszcze nie ruszyły). Istniejąca tam desz-
czówka wymaga gruntownych napraw, kanały są zarwane, 
zasypane lub podtopione, renowacji wymaga także niemal 
trzydzieści studni. Odbudowa obejmie ponadkilometrowy 
odcinek kanałów, a do tego około 300 metrów kanałów 
zostanie naprawione bezwykopowo (m.in. w Ogrodowej). 
Woda z Parkowej, Grunwaldzkiej, Topolowej i Ogrodowej 
trafi  do nowego, betonowego zbiornika, który pomieści 
jej prawie 600 m3. Powstaje już wykop pod jego budowę. 
W ostatnich dniach w ratuszu odbyło się spotkanie z wy-
konawcą, w czasie którego ustalono, że ekipy fi rmy Trakt 
w pierwszym możliwym terminie zajmą się nawierzchnią 
Parkowej. Najpierw fi rma musi przygotować się do odbioru 
technicznego wybudowanej tam kanalizacji deszczowej i 
zaraz po formalnym odbiorze tego etapu inwestycji, Trakt 
zabierze się za asfaltowanie ulicy. Z kolei w Grunwaldzkiej 
odtworzona zostanie nawierzchnia na jednym, naruszonym 
przez ekipy budowlane, pasie drogi. 

Kto oświetli 15 Sierpnia?
Za kilka dni powinniśmy poznać nazwę fi rmy, która 
zajmie się budową oświetlenia w ulicy 15 Sierpnia, na 
remontowanym właśnie odcinku tej drogi między ul. 
Traugutta a Łuszczewskich. Projekt zakłada ustawienie 
23 nowych, energooszczędnych lamp, wymianę sieci 
kablowej i przeniesienie jej pod ziemię, a po zakończe-
niu robót wykonanie pomiaru natężenia oświetlenia. 
Pierwotnie zakładano, że miasto wraz z PGE przebu-
duje oświetlenie także w ul. Pionierów, ale ze względu 
na sytuację epidemiczną Polska Grupa Energetyczna 
na razie wstrzymała realizację tego typu partnerskich 
projektów. 

Pięć budynków do ocieplenia
Sochaczewski ratusz chce sięgnąć po kolejną unijną 
dotację, tym razem z Regionalnego Programu Ope-
racyjnego Województwa Mazowieckiego 2014-2020, 
i przeznaczyć ją na termomodernizację Szkoły Pod-
stawowej nr 7 (sali gimnastycznej, łącznika i skrzydła 
administracyjno-szatniowego), małej sali gimnastycznej 
przy Szkole Podstawowej nr 1 oraz budynku Urzędu 
Miejskiego. Pierwszy krok to sporządzenie trzech 
audytów energetycznych, drugim będzie opracowanie 
studium wykonalności wraz z wymaganymi analizami i 
wyliczeniami. Wiadomo już, że dokumentację wykona 
fi rma ASIG z Wrocławia (9,7 tys. zł). Audyty powstaną 
do 19 czerwca, a studium wykonalności najpóźniej do 
25 sierpnia. Wszystkie budynki mają przejść gruntowa-
ną termomodernizację, a dodatkowo w Szkole Podsta-
wowej nr 7 planowane jest zastosowania odnawialnych 
źródeł energii. 

Zamiast w spółdzielni zagłosują 
w „jedynce”
Bardzo ważna informacja dla wyborców, którzy dotych-
czas w wyborach samorządowych, parlamentarnych 
lub prezydenckich oddawali głos w obwodowej komisji 
wyborczej mieszczącej się w siedzibie Spółdzielni 
Mieszkaniowej Lokatorsko – Własnościowej przy ul. 
Piłsudskiego 26. W najbliższych wyborach prezydenc-
kich, zarządzonych na 28 czerwca, wyborcy z tego 
obwodu oddadzą głos w nowym miejscu. Zamiast do 
spółdzielni udadzą się do lokalu utworzonego w Szkole 
Podstawowej nr 1 przy ul. Kaczorowskiego 7.
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ROZMOWA TYGODNIA

Już trzeci miesiąc zmaga-
my się z ograniczeniami 
wprowadzonymi na czas 
walki z epidemią. Jak sa-
morząd radzi sobie z tą 
sytuacja?
Życie wielu z nas stanęło na gło-
wie, także życie samorządu. Na 
szczęście powoli wychodzimy 
z ograniczeń związanych z co-
videm. Chciałbym podkreślić 
słowo - powoli, bo cały czas za-
grożenie jest, dlatego proszę 
mieszkańców, by przestrzega-
li rządowych wytycznych. Od-
mrażamy życie społeczne, po-
woli wracamy do dawnego 
rytmu i przyglądamy się skut-
kom tego, co się wydarzyło. 
Cieszy mnie, że przy aprobacie 
wszystkich radnych łagodzimy 
skutki pandemii poprzez So-
chaczewską Tarczę Antykryzy-
sową. Tarcza to pakiet siedmiu 
form wsparcia dla lokalnych 
przedsiębiorstw, w tym odro-
czenia i umorzenia podatków 
lokalnych. W jej ramach nasz 
samorząd na walkę o zachowa-
nie miejsc pracy zabezpieczył 
1,6 mln zł. 

Samorząd nie ma tylu na-
rzędzi co rząd.
Wsparcie administracji central-
nej dla biznesu jest znaczące. 
Pożyczki, umorzenia, dotacje 
i inne formy pomocy dociera-
ją do zainteresowanych i mam 
nadzieję, że fi nansowa dźwi-
gnia przełoży się na kondy-
cję fi rm, bo jeśli one przetrwa-
ją trudny czas, wszyscy na tym 
zyskamy. Przecież w dużej czę-
ści z podatku CIT oraz docho-
dów naszych mieszkańców, 
odprowadzanych w postaci po-
datku PIT, tworzy się budżet 
miasta. Niemal co czwarta zło-
tówka w kasie miasta to nasz 
udział w PIT, a ten w ostatnim 
czasie bardzo mocno ograni-
czono. 

Średnio w Polsce obcię-
to samorządom kwietnio-
we dochody z PIT o 40 
procent. Jak to wygląda w 
Sochaczewie?

Nie jesteśmy wyjątkiem. Wpły-
wy obniżono nam o 1,9 mln 
zł, a to ogromna kwota. Pla-
nując budżet na ten rok osza-
cowaliśmy dochody na pra-
wie 200 mln, w tym niemal 45 
mln miało pochodzić z PIT. Jak 
widać, ograniczenie tego źró-
dła tylko o kilka procent ozna-
cza konieczność wprowadzenia 
dużych oszczędności, by wy-
starczyło pieniędzy na ogrzanie 
szkół, utrzymanie przedszko-
li, komunikacji miejskiej, base-
nu czy jednostek kultury. Ale 
jestem przekonany, że poradzi-
my sobie nawet w tej trudnej sy-
tuacji. 

17 czerwca podczas se-
sji radni omówią sprawoz-
danie z wykonania ubie-
głorocznego budżetu i w 

głosowaniu nad absoluto-
rium ocenią Pana pracę. 
Jaka to będzie ocena?
Mam nadzieję, że uczciwa i 
rzetelna, pozbawiona uprze-
dzeń i barw partyjnych. W 
tym głosowaniu patrzymy na 
liczby, a bez wątpienia minio-
ny rok był bardzo dobry pod 
względem fi nansowym. Za-
miast dwumilionowym defi -
cytem zakończyliśmy go sze-
ściomilionową nadwyżką. Co 
więcej, jeśli spojrzymy na li-
stę wszystkich ubiegłorocz-
nych inwestycji, to w ponad 
45 procentach sfi nansowali-
śmy je pieniędzmi z zewnątrz. 
W 2019 roku podpisałem kil-
ka umów o przyjęciu dotacji, 
w tym prawie 10 mln zł na od-
wodnienie kilku ulic w Cho-
dakowie, zatrzymanie wód 

opadowych i ich gospodarcze 
wykorzystanie. Dzięki zabie-
gom ministra Małeckiego do 
budżetu trafi ło 2,5 mln rzą-
dowej dotacji na pierwszy etap 
remontu ulicy 15 Sierpnia oraz 
2,6 mln na renowację cmenta-
rza wojennego w Trojanowie. 
Prawie 1,2 mln zdobyliśmy 
na wymianę „kopciuchów” 
w prywatnych domach, nie-
mal 900 tys. na program edu-
kacyjny prowadzony w Szko-
le Podstawowej nr 3. Twarde 
dane pokazują, że sprawnie 
prowadzimy inwestycje i sku-
tecznie zdobywamy dofi nan-
sowanie. Poziom realizacji in-
westycji uważam za bardzo 
dobry. Korzystając z oka-
zji chcę podziękować wszyst-
kim, którzy pomagają nam 
pozyskiwać środki zewnętrz-

ne - swoim współpracowni-
kom przygotowującym profe-
sjonalne wnioski, ministrowi 
Maciejowi Małeckiemu zabie-
gającemu o fundusze rządowe 
oraz radnym wojewódzkim, 
na czele z wiceprzewodniczą-
cym sejmiku Adamem Orliń-
skim, wspierającym ratusz w 
staraniach o dotacje unijne. Za 
rok wspólnej pracy chcę także 
podziękować wszystkim pra-
cownikom samorządowym i 
radnym konsekwentnie wpie-
rającym pomysły i projekty, 
z którymi przychodzę na se-
sje. Bez życzliwego wsparcia 
radnych Prawa i Sprawiedli-
wości oraz Sochaczewskiego 
Forum Samorządowego nie 
byłoby np. remontu ulicy 15 
Sierpnia, modernizacji stadio-
nu czy budowy amfi teatru. To 

wyłącznie dzięki ich głosom 
od dwóch lat realizujemy in-
westycje i pozyskujemy środ-
ki zewnętrzne. 

Spodziewa się Pan na se-
sji absolutoryjnej kolej-
nej dyskusji o zadłużeniu 
miasta? 
Oczywiście, temat wróci, bo 
wraca od trzydziestu lat, czy-
li od chwili, gdy powstał od-
nowiony samorząd. Taka jest 
rola radnych opozycji. Ale chcę 
uspokoić mieszkańców, że 
wbrew temu, co zapewne nie-
długo usłyszą w przestrzeni 
publicznej, sytuacja fi nansowa 
miasta jest bardzo bezpieczna. 
Przez lata, jeśli całkowita kwo-
ta zobowiązań stanowiła do 60 
procent rocznych wydatków 
danego samorządu, uznawa-
no ją za bezpieczną. Na koniec 
ubiegłego roku nasz wskaź-
nik wyniósł tylko 23,1 proc. 
i był najniższy od 2003 roku. 
Co ważne, ta wartość systema-
tycznie maleje. Jeszcze w 2015 r. 
było to 39 proc., a dziś niewiele 
ponad 23 proc. 

Porównajmy budżet mia-
sta i nasz dług do budże-
tu przeciętnej rodziny. Ja-
kie to były relacje?
To tak jakby rodzina miała rocz-
ne dochody na poziomie 60 tys. 
zł, zaciągnęła kredyt w wysoko-
ści 14 tys. i rozłożyła jego spłatę 
na 120 rat. Czy taki dług, spła-
camy po 150 zł miesięcznie, jest 
w stanie zachwiać budżetem ro-
dziny? Na pewno nie. Podobnie 
nasze zobowiązania, rozłożone 
na dziesięć lat, nie zachwieją bu-
dżetem miasta. Dzięki rozsąd-
nej polityce fi nansowej rozwija-
my się, możemy sobie pozwolić 
na realizację coraz ambitniej-
szych projektów. Sochaczew sta-
je się miejscem coraz bardziej 
przyjaznym do życia, a swoimi 
inwestycjami potwierdzają to 
sami mieszkańcy. Coraz chęt-
niej kupują w Sochaczewie nowe 
mieszkania, zakładają rodziny, 
z naszym miastem wiążą się na 
lata. Nowe osiedla powstają na-

Rok skończyliśmy z sześciomilio  n
17 czerwca odbędą się jedne z najważniejszych obrad rady miasta w roku – sesja absolutoryjna. W jej trakcie 
ocenione zostanie wykonanie ubiegłorocznego budżetu, a radni zdecydują o udzieleniu burmistrzowi absolutorium 
za 2019 rok. Na kilka dni przed sesją pytamy burmistrza Piotra Osieckiego, jak samorząd radzi sobie w dobie 
epidemii, kiedy na stadionie przy Warszawskiej rozegrany zostanie pierwszy mecz, skąd w budżecie kilkumilionowa 
nadwyżka, i co dalej z budową sali gimnastycznej przy boryszewskiej „dwójce” oraz zakładu geotermalnego.

Dwie najważniejsze inwestycje 2019 roku to budowa bulwarów nad Bzurą wraz z przystanią kajakową i kawiarnią (10,2 mln zł) 
oraz przebudowa stadionu przy ul. Warszawskiej (5,4 mln zł)
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W MIEŚCIE

Maciej Frankowski

Przypomnijmy, że park linowy 
to jeden ze zwycięskich projek-
tów Sochaczewskiego Budżetu 
Obywatelskiego 2019. Jego po-
mysłodawcą jest Daniel Janiak. 
Park składa się z trzech elemen-
tów: trasy niskiej (zielonej) dla 
początkujących, trasy wyso-
kiej (czerwonej) dla zaawanso-
wanych oraz bezpłatnego lino-
wego parku zabaw dla dzieci. 
Nad bezpieczeństwem użyt-
kowników czuwają wyszkole-
ni instruktorzy. Każdy chętny 
przed wejściem na trasę zielo-
ną i czerwoną musi obowiąz-
kowo przejść krótkie szkolenie; 
zobowiązany jest do podpięcia 
się uprzężą do liny asekuracyj-
nej i założenia na głowę specjal-
nego kasku.

W symbolicznym otwar-
ciu obiektu wzięli udział m.in.: 
dyrektor MOSiR Mieczysław 
Głuchowski; zastępcy burmi-
strza Marek Fergiński i Dariusz 
Dobrowolski; naczelnik Wy-
działu Sportu i Organizacji Po-
zarządowych UM - Agata Ka-
lińska; pomysłodawca parku 
- radny powiatowy Daniel Ja-
niak.

Pierwszym śmiałkiem, któ-
ry zdecydował się na spacer po 
linach był 14-letni Michał Mo-
delewski. Pokonał on zarówno 
trasę „zieloną” jak i „czerwoną”. 
Po zejściu na ziemię zapytali-
śmy go o wrażenia.

- Fajnie jest to zrobione. Na 
początku trochę się bałem, ale 
po pierwszym przejściu ma się 
ochotę pokonać trasę jeszcze 

raz. Asekuracja dodaje pewno-
ści, stwarza poczucie bezpie-
czeństwa. Przeszedłem oby-
dwie trasy i zdecydowanie 
zauważalne jest, że wyższa jest 
o wiele bardziej wymagająca. 
Szczególnie ostatnie, te najwy-
żej położone nad ziemią prze-
szkody, mogą sprawić nieco 
trudności - mówił Michał Mo-
delewski.

Jako jedni z pierwszych 
park linowy wypróbowali rów-
nież Agata Kalińska oraz Da-
niel Janiak.

- Przejście trasy wyma-
ga trochę wysiłku - mówił 
Daniel Janiak. - Zdecydowa-
łem się na „czerwony” szlak i 
muszę przyznać, że już przy 
pierwszej przeszkodzie zasta-
nawiałem się, czy wybrałem 
dobrą trasę, i czy dam radę ją 

ukończyć. Nie zakładałem, że 
przeszkody będą aż tak cieka-
we, wymagające i zróżnico-
wane. Najwięcej frajdy spra-
wia oczywiście zjazd tyrolski, 
wieńczący każdą z tras. Za-
praszam wszystkich lubiących 
aktywnie spędzać wolny czas 
do spróbowania spaceru po li-
nach. Uważam, że w naszym 
regionie to jeden z najpiękniej-
szych i najciekawszych obiek-
tów tego typu - dodaje pomy-
słodawca budowy parku.

Obiektem zarządza Miej-
ski Ośrodek Sportu i Re-
kreacji. Park linowy będzie 
czynny do października co-
dziennie w godzinach 10.00-
19.00. Cennik oraz regulamin 
korzystania z obiektu są do-
stępne na stronie internetowej 
mosir.sochaczew.pl. 

Spacer po linach
W sobotę 6 czerwca pierwsi śmiałkowie skorzystali z nowej 
sochaczewskiej atrakcji. Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji 
otworzył park linowy przy ul. Chopina. Jest on czynny 
w sezonie codziennie w godzinach 10.00-19.00.

przeciw zakładów w Borysze-
wie i przy ul. Okrzei, w tym roku 
ruszy budowa ośmiokondygna-
cyjnego bloku na polach czer-
wonkowskich. Do ekstraklasy 
samorządów, jeśli chodzi o za-
gospodarowanie przestrzeni pu-
blicznej i czasu wolnego, wpro-
wadza nas aranżacja terenów 
nad Bzurą. Kilka dni temu otwo-
rzyliśmy nowy park linowy, a na 
ukończeniu jest stadion przy ul. 
Warszawskiej, który wizerun-
kowo i technologicznie będzie 
obiektem na miarę XXI wieku. 
Kilka dni temu na płycie głów-
nej ułożono murawę, która musi 
się ukorzenić, zatem na pierw-
szy mecz zaprosimy kibiców naj-
wcześniej za kilka miesięcy. 

Bylebyśmy tylko szano-
wali to, co wspólne… 
Z przykrością patrzę na znisz-
czenia, do jakich dochodzi re-
gularnie na zamku, bulwarach 
nad Bzurą czy terenach rekre-
acyjnych nad Utratą. Ostatnią 
rzeczą, którą chcielibyśmy ro-
bić, to instalowanie monitorin-
gu, ale chyba tak to się skończy. 
Połamane altany wypoczynko-
we, ławki, powyrywane kosze, 
to nie dzieje się przypadkiem. 
Może, jeśli sprawca zapłaci za 
naprawę kilka tysięcy złotych, 
w przyszłości zastanowi się, czy 
było warto. 

Bez wątpienia ogromny 
skok samorząd poczynił 
w remontach dróg, i to nie 
tylko własnych, lecz także 
tych zarządzanych przez 
starostę i marszałka. 
Wspólnie z panią starostą pra-
cujemy obecnie nad czterema 
projektami - przebudową ulicy 
Trojanowskiej, Głowackiego, re-
montem mostu w Chodakowie i 
budową nowej przeprawy przez 
Bzurę. Przez radnych z klubów 
Koalicji Obywatelskiej i Bez-
partyjnych Samorządowców je-
stem krytykowany za fi nanso-
we wspieranie prac na drogach 
leżących w granicach miasta, 
lecz zarządzanych przez powiat. 
A liczby mówią same za siebie. 
Spójrzmy tylko na przebudowę 

Trojanowskiej i Głowackiego. 
W tym roku dołożymy do tych 
inwestycji 840 tys. zł, ale zyska-
my majątek wart sześć razy wię-
cej, niemal 4,9 mln. Przecież w 
zdecydowanej większości z Tro-
janowskiej i Głowackiego korzy-
stają nasi mieszkańcy, kierowcy 
z Sochaczewa, dlatego pomaga-
jąc starostwu w fi nansowaniu 
robót, tak naprawdę pomagamy 
sobie. Jesteśmy też partnerem 
niemal każdego remontu dróg 
wojewódzkich leżących w gra-
nicach administracyjnych So-
chaczewa. Płacimy za projekty 
techniczne, budowę oświetlenia, 
albo dokładamy się fi nansowo. 
W ubiegłym roku Mazowiec-
ki Zarząd Dróg Wojewódzkich 
zainwestował w mieście prawie 
16 mln zł. To pieniądze wydane 
na remont ulicy Chopina, części 
15 Sierpnia oraz ułożenie prawie 
2 km chodnika przy Wyszo-
grodzkiej. 

W tak niepewnym czasie 
nadal myśli Pan o rusza-
niu z nowymi projekta-
mi, np. drugim etapem re-
montu ulicy 15 Sierpnia 
i budową sali gimnastycz-
nej przy Szkole Podsta-
wowej nr 2? 
Z całą pewnością trzeba zrobić 
wszystko, by zadania, na któ-
re zdobyliśmy dofi nansowa-

nie, zostały wdrożone. W przy-
padku 15 Sierpnia przyznana 
nam dotacja rządowa z Fundu-
szu Dróg Samorządowych po-
krywa 65 proc. kosztów, zatem 
niewielkim nakładem będzie-
my mogli zakończyć remont 
tej drogi, i to na całej długo-
ści. Marszałek przebudował 
już swój odcinek 15 Sierpnia 
od granic miasta do obwodni-
cy, my prowadzimy przebudo-
wę naszego fragmentu od LO 
Chopina do ulicy Broniew-
skiego, zatem na 2021 rok zo-
stanie ostatni odcinek od Bro-
niewskiego do obwodnicy. W 
przypadku sali gimnastycz-
nej przy „dwójce” mamy goto-
wy projekt, na rozpoczęcie prac 
odłożone 100 tys. zł, a jej budo-

wa pozostaje jednym z naszym 
priorytetów inwestycyjnych. 
Dziś żaden samorządowiec w 
Polsce nie wie, jak będą kształ-
towały się wpływy budżetowe 
w kolejnych miesiącach, dlatego 
nie wykluczam, że rozpoczęcie 
tego przedsięwzięcia przesunie 
się o kilka miesięcy.

A co z odwiertem geoter-
malnym, zapowiadaną bu-
dową zakładu odzyskują-
cego ciepło spod ziemi? 
Zgodnie z zapowiedzią Przed-
siębiorstwo Energetyki Cieplnej 
złożyło w Narodowym Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej wniosek o 
dofi nansowanie budowy zakła-
du geotermalnego w ramach 
programu „Polska Geotermia 
Plus” i przeszedł on pozytywnie 
pierwszy etap oceny. Systema-
tycznie prowadzimy ten projekt 
do, mam nadzieję, szczęśliwego 
fi nału. Jeszcze raz dziękuję mi-
nistrowi Maciejowi Małeckie-
mu za osobiste zaangażowanie 
w ten projekt. 

Za nami Święto Mieszkań-
ców – Dni Sochaczewa, w 
tym roku bardzo symbo-
liczne. 
Z powodu zakazu organizo-
wania imprez plenerowych 
powyżej 150 osób nasze świę-
to miało bardzo symbolicz-
ny charakter, a szkoda bo w 
2020 roku obchodzimy dwie 
ważne rocznice. 100 lat temu 
nasi przodkowie obronili oj-
czyznę przed barbarzyńskim 
komunistycznym najeźdźcą. 
Jaki byłby jej los w przypadku 
porażki, można się przeko-
nać jadąc do lasu katyńskie-
go lub słuchając wspomnień 
setek tysięcy Polaków wywie-
zionych w 1940 roku na nie-
ludzką ziemię. Druga ważna 
rocznica to 30-lecie odrodzo-
nego samorządu. Możemy 
być dumni z dokonań tych 
lat. Dzisiejszy Sochaczew w 
niczym nie przypomina mia-
sta z 1990 roku. W trzy deka-
dy mieszkańcy, pracownicy 
samorządowi, radni i burmi-
strzowie wspólnie zmieni-
li naszą małą ojczyznę. Osią-
gnęliśmy sukces i możemy go 
sobie pogratulować.

Rozmawiał 
Daniel Wachowski

io  nową nadwyżką

Zamiast dwumilionowym defi cytem zakończy-
liśmy rok sześciomilionową nadwyżką. Co więcej, 
jeśli spojrzymy na listę wszystkich ubiegłorocz-
nych inwestycji, to w ponad 45 procentach sfi nan-
sowaliśmy je pieniędzmi z zewnątrz.
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Agnieszka Poryszewska

W dniach 8-10 czerwca 
uczniowie pisali egzamin 
z języka polskiego, mate-
matyki i języka obcego. Za 
każdym razem wejście na 
salę wyglądało podobnie. 
Uczniowie wchodzili do bu-
dynków szkolnych boczny-
mi drzwiami.  Priorytetem 
była higiena i dezynfek-
cja rąk. Tak będzie do koń-
ca matur. Każdy, kto będzie 
wchodził na salę egzami-
nacyjną, a wcześniej do bu-
dynku szkoły, powinien 
odkazić ręce płynem do de-
zynfekcji. Maseczka na twa-
rzy obowiązywała wszyst-
kich - nauczycieli, uczniów, 
a także komisję egzamina-
cyjną. 

W poniedziałek 8 
czerwca odbył się egza-
min z języka polskiego, 
we wtorek pisano mate-
matykę, w środę – język 
obcy. Przed 9:00 absolwen-
ci wchodzili do sal. Robio-
no to pojedynczo, okazując 
przy drzwiach dokument 
ze zdjęciem potwierdza-
jący   tożsamość. Przy wej-
ściu uczniowie dodatko-
wo losują numery stolików, 
przy których napiszą egza-
min. Tak jak w budynku 
szkoły trzeba było mieć za-
łożoną maseczkę, to pod-
czas samego pisania matu-
ry nie była ona konieczna. 
Maturzyści, jak i komisje 
egzaminacyjne, musieli za-
chować przynajmniej pół-
torametrowy dystans.

W Zespole Szkół Rolni-
cze Centrum Kształcenia 
Ustawicznego do matury 
przystąpiło 66 absolwen-
tów. Zdawali oni obowiąz-
kowe język polski, mate-
matykę język angielski lub 
niemiecki, jedna osoba wy-
brała rosyjski. Z dodatko-
wych przedmiotów (tzw. 
rozszerzonych) uczniowie 
najczęściej wybierali: język 
polski, język angielski, wie-
dzę o społeczeństwie oraz 
geografi ę i biologię. Oprócz 
tego stawiano na niemiecki, 

matematykę, chemię, fi lo-
zofi ę, historię i rosyjski. 

W   „osiemdziesiątce” 
czyli Zespole Szkół Cen-
trum Kształcenia Praktycz-
nego egzamin dojrzałości 
zdawało 49 licealistów, 13 
absolwentów liceum dla do-
rosłych, oraz 112 uczniów 
technikum. Jako przed-
mioty rozszerzone wybrali 
oni język polski, matematy-
kę, język angielski, biologię, 
WOS, chemię, informatykę, 
język niemiecki, geografi ę, 
historię sztuki, fi zykę, hi-
storię, język rosyjski. 

Jak przekazał nam dy-
rektor Zespołu Szkół Ogól-
nokształcących im. F. Cho-
pina Dariusz Miłkowski, 
tegorocznych maturzystów 
w szkole jest 163. Większość 
przedmiotów wybieranych 
przez nich pokrywa się z 
poprzednimi placówkami 
oświatowymi. Pojawiają się 
jednak nietypowe wybory – 
historia sztuki, historia mu-
zyki, język hiszpański. 

- Mamy w tym roku 71 
maturzystów, w tym 31 w 
liceum i 40 w technikum. 
Wszyscy zdają obowiązko-
wo polski oraz matematykę 
a także w większości angiel-
ski. Zdających niemiecki 
jest tylko kilku uczniów. 
Poza już wymienionymi 
najwięcej naszych maturzy-
stów zdaje angielski rozsze-
rzony,   geografi ę i wiedzę 
o społeczeństwie – mówi 
dyrektor „Iwaszkiewicza” 
Hanna Bonecka. 

Zaznaczyć należy, że 
wśród zdających znajdują 
się maturzyści, którzy przy-
stąpią do egzaminów pierw-
szy raz, jak i abiturienci z lat 
poprzednich, którzy oblali 
maturę lub zdali ją, ale chcą 
poprawić swój wynik. Wraz 
z tegorocznymi absolwenta-
mi łącznie do tego egzami-
nu w całym kraju przystę-
puje ponad 304 tys. osób 

Jak zwykle wiele emo-
cji budziły tematy pisemne 
z języka polskiego. Matu-
rzyści musieli zmierzyć się z 
„Weselem” Stanisława Wy-
spiańskiego lub przeprowa-
dzić analizę wiersza Anny 
K a m ie ń s k ie j    „ D a rem-
ne”. Tematami dla pozio-
mu rozszerzonego była ana-
liza porównawcza wiersza 
Zbigniewa Herberta i Jana 
Kochanowskiego oraz ana-
liza tekstu Bożeny Chrzą-
stowskiej. Już pierwszego 
dnia matur w mediach po-
jawiły się informacje o rze-
komym wycieku tematów, 
jednak jak na razie nie zna-
lazły one jednoznacznego 
potwierdzenia. Maturzyści 
z „osiemdziesiątki” z który-
mi rozmawialiśmy, do tych 
informacji podchodzą z hu-
morem.

- Prawie co roku poja-
wiają się takie pogłoski, ale 
nas wyciek niestety ominął 
– śmieją się. – Obstawiali-
śmy raczej temat związany z 
patriotyzmem, walką o wol-
ność Polski itp. Przeczucie 
nas jak widać zawiodło. Je-

steśmy średnio zadowoleni, 
ale przede wszystkim cie-
szymy się, że matura z pol-
skiego jest już za nami. 

- Za najprostszy uwa-
żam egzamin pisemny z ję-
zyka obcego, u mnie akurat 
z angielskiego. Nie jestem 
humanistą, więc najbar-
dziej stresował mnie polski. 
Ogólnie jestem dobrej my-
śli – powiedział nam jeden z 
maturzystów, również z ZS 
CKP. 

- Moim koszmarem jest 
matematyka.   Niezależnie 
od zadań, jakie pojawiłyby 
się na egzaminie, będę go 
uważała za zło konieczne. 
Wyniki matury będę pró-
bowała podnieść innymi 
przedmiotami – mówi jed-
na z maturzystek z „Chopi-
na”. – Co do samego prze-
biegu egzaminów w czasie 
epidemii, to myślę, że do-
brze, że ich termin został 
przesunięty na czerwiec, a 
nie np. na jesień. Zdążyli-
śmy oswoić się z sytuacją i 
podejść do tego wszystkiego 
z mniejszym stresem. Jed-
nocześnie możemy myśleć, 
co z dalszą nauką i nie spę-
dzimy kolejnych miesięcy w 
napięciu. 

Wyniki matur znane 
będą najpóźniej 11 sierp-
nia, kiedy to mają się poja-
wić na stronach Okręgowej 
Komisji Egzaminacyjnej. 
Poprawki - we wrześniu. Ci, 
którzy do nich przystąpią, 
swoje wyniki poznają do-
piero 30 września.

Matura z dystansem
Matura zapada w pamięć każdemu zdającemu, ale ci, którzy przystąpili do niej w tym roku, 
wspomnienia będą mieć szczególne. Po pierwsze egzaminy nie odbyły się tak, jak to tradycyjnie 
bywało, w maju. Po drugie mają wyłącznie charakter pisemny i potrwają do 29 czerwca. 
W Sochaczewie z egzaminem dojrzałości w czasach pandemii zmierzy się 575 osób. 

Mimo niesprzyjających oko-
liczności rozstrzygnięto XIV 
Powiatowy Konkurs Nasto-
latków „Ośmiu Wspaniałych”. 
Wyróżniających się wolon-
tariuszy wybrano w zdalnej 
formule. Podczas eliminacji 
ogólnopolskich   reprezen-
tować nas będzie Wiktoria 
Umiastowska. 

Na początku roku, gdy komi-
tet organizacyjny przystępo-
wał do prac nad kolejną edy-
cją, nikt nie spodziewał się, że 
sprawy przybiorą taki obrót. 
Mimo to zdecydowano się do-
kończyć konkurs. Tradycyjnie 
zwracano uwagę na konse-
kwencję w realizacji podjętych 
zobowiązań, wzorotwórczy 
charakter działania, pozy-
tywny efekt społeczny pracy, 
wytrwałość w pokonywaniu 
trudności i osiąganiu wyzna-
czonych celów. 

Zgłoszenia oceniono w ka-
tegoriach grupowej i indywi-
dualnej oraz z podziałem na 
kategorie wiekowe: ósemecz-
ka (klasa 4-6 szkoły podstawo-
wej), ósemka junior (klasa 7-8 
szkoły podstawowej), ósemka 
senior (klasa 1-5 szkoły ponad-
podstawowej). Jury obradowało 
w  składzie:  Joanna Kamińska, 
Paulina Szczesna, Anna Sype-
rek, Magdalena Pietrzak, Anna 
Grzelak oraz Żaneta Król. 

Po   wnik liwej   ocenie 
zgłoszeń od kandydatów 
postanowiono   nagrodzić 
następujące osoby w kate-
gorii „ósemeczki”: 1. Maja 
Krysztowiak (SP w Mło-
dzieszynie), 2. Nina Nowac-
ka (SP w Iłowie), 3. Maja 
Nowak (SP w Iłowie), 4. Ju-
lia Piecka (SP w Iłowie), 5. 
Zuzanna Wieczorek (SP w 
Młodzieszynie), 6. Maja Ża-

kowska (SP w Młodzieszy-
nie). W kategorii „ósemki” 
nagrody otrzymali: 1. Julia 
Boryszewska (ZSCKP), 2. 
Martyna Grabarczyk (SP w 
Rybnie), 3. Michał Kaliński 
(zgłoszenie MOPS), 4. Da-
ria Kobierecka  (LO im. F. 
Chopina w Sochaczewie), 5. 
Klaudia Stańczewska (zgło-
szenie MOPS), 6. Angeli-
ka Szróbka (MOW w Zału-
skowie), 7. Patrycja Śmiały 
(zgłoszenie MOPS), 8. Wik-
toria Umiastowska (zgło-
szenie MOPS)

W kategorii grupowej 
„ósemeczki” (klasy IV-VIII 
szkoły podstawowej) wyróż-
nienie przyznano „Klubo-
wi Ośmiu” działającemu przy 
SP nr 1 w Sochaczewie oraz 
Szkolnemu Klubowi Wolon-
tariatu z SP w Kozłowie Bisku-
pim. W kategorii „ósemki” 
(szkoły ponadpodstawowe) 
wyróżniono Klub Wolonta-
riuszy MOPS Sochaczew. 

Pierwotnie wszyscy wo-
lontariusze mieli spotkać się 
na uroczystej gali 25 marca. 
Jak powiedziała nam przed-
stawicielka Lokalnego Ko-
mitetu   Organizacyjnego, 
Monika   Radwańska-Ko-
mosa, wydarzenie okazało 
się niemożliwe do zorgani-
zowania, ale, podobnie jak 
podczas poprzednich trzy-
nastu edycji, wyłoniono 
osobę, która reprezentować 
będzie nasz powiat podczas 
ogólnopolskiego fi nału. Zo-
stała nią Wiktoria Umia-
stowska. 

- Krajowy fi nał również 
odbędzie się bez udziału 
kandydatów. Zwycięzcę po-
znamy jeszcze w czerwcu - 
dodaje Monika Radwańska-
-Komosa.  (ap)

Nasi Wspaniali

Na zdjęciu Wiktoria Umiastowska. Rozmowę z nią publikujemy 
na portalu sochaczew.pl
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Jolanta Sosnowska

O pani Wandzie Mazippus 
pisaliśmy w poprzednim 
wydaniu „Ziemi Socha-
czewskiej”, przypominając 
trudne czasy w jakich żyła, 
wojenną tułaczkę i lata, kie-
dy wraz z mężem na stałe 
osiedliła się w Chodakowie. 
Jak sama wyznała, z warsza-
wianki stała się sochacze-
wianką silnie zakorzenioną 
w naszym środowisku. Uro-
dziła troje dzieci, doczeka-
ła się siedmiorga wnucząt i 
piętnaściorga prawnucząt.

W urodzinach uczest-
niczyła liczna rodzina, pen-
sjonariusze domu a także 
burmistrzowie Piotr Osiec-
ki i Marek Fergiński oraz 
wójt Iłowa Jan Kraśniew-
ski. Gospodynią uroczy-
stości była doktor Kamila 
Grenda-Kosiec, właścicielka 
ośrodka w Ładach. Wszy-
scy zachwycali się dosko-
nałą kondycją jubilatki, jej 
wyśmienitą pamięcią i sub-

telnym poczuciem humo-
ru. Wraz z życzeniami pani 
Wanda przyjęła całe narę-
cza kwiatów, mnóstwo pre-
zentów i listy gratulacyjne.

Burmistrz Piotr Osiec-
ki napisał m.in.: Sto lat, to 
czas, w którym można ze-
brać mnóstwo doświad-
czeń i mądrości. Dane było 
Pani przeżyć wiele pięk-
nych chwil, stworzyć rodzi-
nę, wychować i wykształcić 
dzieci, a życiową zaradno-
ścią w trudnych czasach zy-
skać szacunek najbliższych. 
Wierzę, że wspominając 
minione lata będzie Pani 
pamiętać tylko to, co dobre i 
miłe. Jestem przekonany, że 
wiele takich pięknych chwil 
jeszcze przed Panią.

Równie serdeczne ży-
czenia złożył jubilatce wójt 
gminy Iłów, na której tere-
nie znajduje się pensjonat w 
Ładach. Pani Wanda prze-
bywa w nim od dwóch lat. 
Podczas uroczystości cór-
ka 100-latki, z zawodu le-

karka, przypominała, że jej 
mama trafi ła tu na noszach, 
po ciężkiej operacji. To, jak 
dzisiaj funkcjonuje, jest 
niewątpliwie zasługą dok-
tor Kamili Grendy-Kosiec i 

personelu ośrodka. Nic więc 
dziwnego, że wiele było po-
dziękowań za serdeczną 
opiekę, troskę i ciepłą ro-
dzinną atmosferę w pensjo-
nacie „Pod Wierzbami”.

Radości nie kryła też 
stulatka, wspólnie z gość-
mi i specjalnie zaproszoną 
kapelą śpiewając „200 lat” 
a później „Szła dziewecz-
ka”, którą zaintonował wi-
ceburmistrz Fergiński. Ze 
wzruszeniem   dziękowa-
ła zebranym za tę wyjątko-
wą uroczystość, mówiąc: 
To była piękna bajka, czu-

łam się jakbym miała 18 lat 
i chciała jeszcze zatańczyć.

Natomiast   burmistrz 
Piotr Osiecki po uroczy-
stości wyznał, że to wielka 
radość dla samorządowca 
uczestniczyć w takich uro-
dzinach, w takim miejscu,  
a jeszcze większa, składać 
gratulacje tak wyjątkowej 
osobie.

Pływalnia Orka została po-
nownie otwarta w sobotę 6 
czerwca. Pierwszego dnia, po 
spowodowanej koronawiru-
sem przerwie w działalności, 
zainteresowanie korzysta-
niem z obiektu było umiar-
kowane. W „części mokrej” 
przebywało do kilku osób jed-
nocześnie. Przy zachowaniu 
reżimu sanitarnego z basenu 
mogłoby korzystać dziesięć 
razy więcej osób.

Jak zaznacza dyrekcja obiek-
tu, wszyscy klienci pływalni 
muszą bezwzględnie stosować 
się do wytycznych wydanych 
przez Ministerstwo Rozwoju i 
Główny Inspektorat Sanitarny. 
Oznacza to, że jednocześnie z 
oferty pływalni Orka może ko-
rzystać do 58 osób. Na całym 
terenie obiektu, z wyjątkiem 

tzw. „części mokrej”, obowiązu-
je noszenie maseczek. Pojawiła 
się wyznaczona „strefa czeka-
nia”, która zakłada, że klienci 
basenu nie będą zbliżali się do 
kas na odległość mniejszą niż 2 
metry. Osoby przebywające w 
każdej strefi e pływalni powin-
ny zachować również między 
sobą 2 metry odległości.

Jeśli któraś z osób prze-
bywających na terenie „Orki” 
zdradzałaby objawy typowe dla 
Covid-19, zostanie jej zmierzo-
na temperatura. W przypad-
ku stwierdzenia wyraźnych 
oznak choroby, jak podwyż-
szona temperatura, uporczywy 
kaszel, złe samopoczucie, trud-
ności w oddychaniu, taka oso-
ba natychmiast zostanie poin-
struowana o jak najszybszym 
zgłoszeniu się do najbliższego 
oddziału zakaźnego i konsulta-

cji z lekarzem. Potencjalnie cho-
ry będzie musiał się tam udać 
transportem własnym lub za-
dzwonić pod 112.

Zmiany zaszły też na sa-
mym basenie. Z jednego toru 
mogą korzystać maksymalnie 
cztery osoby jednocześnie. Do-
zowniki z płynem do dezynfek-
cji rąk rozmieszczone zostały 
m.in. w przebieralniach, toale-

tach, a także w pomieszczeniu 
z natryskami. Ratownicy dbają 
o równomierne rozmieszczenie 
osób kąpiących się lub pływają-
cych w niecce basenowej.

Z małych niecek i jacuz-
zi powinno się korzystać poje-
dynczo lub w kilka osób pod 
warunkiem, że osoby te wspól-
nie zamieszkują. Z sauny ko-
rzystać mogą maksymalnie 

dwie osoby jednocześnie. Je-
dynym okryciem wierzchnim 
przy korzystaniu z sauny może 
być ręcznik. Temperatura po-
mieszczenia musi być przy tym 
ustawiona na ponad 60 st. C.

Przy zachowaniu tych 
wszystkich zasad istnieje także 
zalecenie, by na terenie obiek-
tu pozostawać najkrócej jak to 
możliwe.

Pierwszy dzień działalno-
ści "Orki" po przerwie prze-
biegł bardzo spokojnie. MO-
SiR uruchomił już nieomal całą 
dotychczasową ofertę pływal-
ni. Wyjątkami są jacuzzi i zjeż-
dżalnia wodna, które zostaną 
udostępnione w późniejszym 
terminie. 

O ile weekend otwarcia nie 
cieszył się dużym zaintereso-
waniem, frekwencja na pły-
walni stopniowo poprawiała 
się. W drugi weekend działal-
ności „Orki” z jej oferty korzy-
stało około 120 osób dziennie. 
Ruszyły indywidualne lekcje 
pływania. Jak powiedział nam 
dyrektor MOSiR Mieczysław 
Głuchowski, trwają prace nad 
przygotowaniem oferty kursów 
pływania dla grup.

Sebastian Stępień

Po trzech miesiącach pływalnia wznowiła działalność

100 lat pani Wandy i jeszcze więcej
W niezwykle rodzinnej atmosferze 
pani Wanda Mazippus z Chodakowa 
obchodziła swoje setne urodziny. 
W pensjonacie w Ładach, gdzie przebywa 
od dwóch lat, 10 czerwca odbyła się 
prawdziwa feta na cześć jubilatki.

Pani Wanda zupełnie nie wygląda na swoje 100 lat

...oraz w gronie rodziny

Jubilatka w towarzystwie właścicielki ośrodka, córki 
i samorządowców...
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Jedno pozostało niezmien-
ne - w piątkowe południe, 
w obecności przedstawi-
cieli samorządów miejskie-
go i powiatowego na pla-
cu Kościuszki wciągnięto na 
maszt, przy akompaniamen-
cie hejnału miasta odegrane-
go przez Krzysztofa Orliń-
skiego, fl agę Sochaczewa. W 
obecności m.in. burmistrza 
Piotra Osieckiego, jego za-
stępców Marka Fergińskie-
go i Dariusza Dobrowolskie-
go, przewodniczącego rady 
miasta Sylwestra Kaczmar-
ka, wicestarosty Tadeusza 
Głuchowskiego oraz rad-
nych fl agę na maszt wciągnę-
li członkowie Stowarzyszenia 
Muzealna Grupa Historycz-
na im. II / 18 pp. W skład 
pocztu weszli: Michał Ma-
ciejczak, Tomasz Stopiński, 
Hubert Grzelak oraz Dawid 
Wawrzyńczak. 

Jak powiedział Piotr 
Osiecki, nawet to, że zna-
leźliśmy się w tak szczegól-
nym momencie historii, nie 
zmienia faktu, że w roku 
2020 obchodzimy dwie 
szczególne rocznice. Pierw-
sza z nich to stulecie Bitwy 
Warszawskiej 1920 roku. 
Druga to trzydziestolecie 
powołania samorządu tery-
torialnego. Obydwa wyda-
rzenia wpłynęły na kształt 
naszej ojczyzny - tej małej, 
w której żyjemy i pracuje-
my na co dzień, ale i całego 
kraju. 

Następnie   delegac je 
udały się do Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą gdzie zwiedzano 
wystawę „Z dziejów Socha-
czewa”, przygotowaną przez 
pracowników muzeum w 
czasie, gdy placówka była 
niedostępna dla zwiedzają-
cych. „Z dziejów Sochacze-
wa” to autorska ekspozycja 
pokazująca przeszłość na-
szego miasta, ale nie tak, jak 
przywykliśmy, od strony bi-
tewnej, a codziennego życia. 
Składają się na nią artefak-
ty znalezione podczas ba-
dań archeologicznych,   ni-

gdy nie pokazywane dotąd 
elementy muzealnych ar-
chiwów, ale również przed-
mioty przekazane na wy-
stawę przez mieszkańców i 
przyjaciół MZSiPBnB, m.in. 
zasłużoną dla miasta rodzi-
nę Hugo-Baderów czy ko-
mendanta policji Michała 
Sa� ańskiego. W ten sposób 
w czterech salach poznaje-
my historię sochaczewskiej 
policji, straży pożarnej, rze-
miosła, ruchów wyzwoleń-
czych z XIX wieku, związ-
k ó w    w y z n a n i o w y c h . 
Dowiadujemy się, jak zmie-
niała się Żelazowa Wola. 

Zwiedzanie wystawy to 
podróż w czasie, którą od-
bywamy wraz z dziesiąt-
kami przedmiotów, doku-
mentów, plakatów i zdjęć. 
Wieńczy ją improwizowa-
ny gabinet sochaczewskiego 
starosty z okresu między-
wojnia. Jako ciekawostkę 
warto dodać, że stoi w nim 
biurko udostępnione mu-
zeum przez Agatę Gór-
ską. Należało ono kiedyś do 
znanej polonistki uczącej 
w Liceum Ogólnokształcą-
cym im. Fryderyka Chopi-
na, Wandy Górko (od 1993 
roku Honorowego Obywa-
tela Sochaczewa). 

Jednym ze zwiedzają-
cych był malarz Andrzej 
Novak-Zempliński, które-
go wystawę obrazów moż-
na było oglądać w muzeum 
pod koniec ubiegłego roku. 
Nie krył on uznania dla 
efektów prac naszych mu-
zealników. Korzystając z 

okazji, w podziękowaniu za 
wsparcie w organizacji jego 
ekspozycji, wręczył bur-
mistrzowi Piotrowi Osiec-
kiemu oleodruk jednego ze 
swych obrazów. 

Wystawę „Z dziejów So-
chaczewa” oglądać można 
w godzinach pracy muzeum 
do końca października. 
Dyrektor Paweł Rozdże-
stwieński liczy, że po wa-
kacjach możliwy będzie 
powrót dzieci i młodzie-
ży do szkół, bo pracowni-
kom muzeum zależy, by od-
wiedziła tę wystawę każda 

z klas. MZSiPBnB planuje 
przygotować specjalny fol-
der zawierający najważniej-
sze fakty z dziejów miasta, 
który trafi łby do każdego 
ucznia. To, czy te założenia 
zostaną zrealizowane, zale-
ży jednak od sytuacji epide-
micznej w kraju. 

Tego samego dnia, o 
godz. 17:00, na facebooko-
wym profi lu Miasta Socha-
czew, udostępniona została 
rozmowa z Barbarą Sobko-
wicz, autorką książki „So-
chohistorie”.

Po pierwsze wystawa
Takiego Święta Mieszkańców jeszcze nie było. W ubiegłych latach każde kolejne Dni Sochaczewa 
były bardziej zróżnicowane, z bogatszym programem. Tym razem w drugi weekend czerwca 
świętowaliśmy skromnie, bo w związku z epidemią obchody ograniczono do minimum.
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„Sochohistorie”to druga 
Pani książka opowiadają-
ca o naszym mieście i jego 
mieszkańcach. Sądząc po 
tytule, jest nawiązaniem 
do wydanej dwa lata temu 
„Sochonostalgii”?
W pewnym sensie tak, bo opo-
wiada o naszym mieście, jego 
mieszkańcach. W „Sochono-
stalgii” pisałam o dawnych so-
chaczewskich ulicach, restau-
racjach, ważnych dla mnie 
miejscach i ludziach. Tym ra-
zem bardziej skupiam się na lu-
dziach, ich powikłanych losach, 
trudnych życiorysach.

No właśnie, w nowej książ-
ce pojawiają się nie fi kcyj-
ne postacie, a osoby zna-
ne z imienia i nazwiska. Jak 
Pani dobierała bohaterów 
opowiadań?
Zaczęło się od poznania histo-
rii Domu Dziecka Rodziny Po-
licyjnej, który powstał w okresie 
międzywojennym i był przezna-
czony dla sierot po policjantach, 
którzy stracili życie w czasie walk 
o niepodległość. Dom istniał 
jeszcze w czasie II wojny. Bardzo 
mnie ten temat zainteresował. 
Zaczęłam szukać ludzi, którzy 
mogliby coś na ten temat pamię-
tać i, nie wdając się w szczegóły, 
dotarłam do ks. Tadeusza Kra-
szewskiego. Wtedy uświadomi-
łam sobie, jak bardzo na losy lu-
dzi wpłynęły dwa totalitaryzmy 
- hitleryzm i stalinizm, i że w So-
chaczewie żyje jeszcze wiele osób 
lub ich rodzin, na których tamte 
czasy odcisnęły piętno. 

Czasami smutno, czasem 
wręcz wstrząsająco brzmią 
niektóre opowieści, jak ta 
o dzieciństwie pani Henry-
ki Wylot, losach Tadeusza 
Szajnwalda czy życiu Kry-
styny Mikołajczyk. To oso-
by znane w środowisku. 
Jak udało się Pani namó-
wić je lub ich rodziny na tak 
osobiste wspomnienia?
Część bohaterów moich opo-
wiadań znam od lat. O losach 
innych wcześniej słyszałam. 
Myślę, że ludzie ze mną rozma-
wiają, bo wiedzą, że mnie ich 
opowieści autentycznie intere-
sują i że lubię słuchać ich histo-
rii. Muszę jednak przyznać, że 
w większości spotkania z mo-
imi rozmówcami okupione 
były łzami wzruszenia, smut-
ku, radości, jeśli historia dobrze 
się kończyła. 

W wielu przypadkach były 
też okazją do wyjaśnienia 
pewnych zawiłych historii 
rodzinnych. Mam tu na my-
śli np. rozmowę z Krystyną 
Mikołajczyk.
To jest rzeczywiście bardzo cie-
kawy   przypadek.   Krystyna 
Mikołajczyk dopiero po wie-
lu latach „wyjaśniła sobie”, dla-
czego jej ojciec, rodowity war-
szawiak, znalazł się na terenach 
wschodnich (Lida). Dużo póź-
niej, już w Polsce, dotarło do 
niej, że jej ojciec, Konstanty Ni-
kita, był piłsudczykiem, a to 
przecież komendant Józef Pił-
sudski osadzał swoich żołnie-
rzy na wschodnich rubieżach 

II Rzeczypospolitej. Nie mo-
gła swoim dzieciom, w tym i 
Krysi, mówić o tym ich mama, 
kiedy po wojnie okazało się, że 
mieszkają na Białorusi. Po po-
wrocie do Polski w 1959 r. trze-
ba było zaczynać wszystko od 
początku. Krysia na studiach w 
Polsce czuła się osamotniona, 
miała problemy z rodzimym ję-
zykiem, którego używano tylko 
w domu. Była obca, choć była 
Polką i wiele lat upłynęło zanim 
poczuła się tu u siebie. To były 
naprawdę wielkie ludzkie dra-
maty.

Jest ich sporo w „Sochohi-
storiach”.
Rozmowy z moimi bohatera-
mi zawsze były poruszające. 
Nie wszyscy zgodzili się wystą-
pić pod nazwiskiem, ale wszyst-

kim bardzo dziękuję za poświę-
cony czas, przeżycia, jakich te 
spotkania dostarczyły.

W książce prezentuje pani 
także osobiste refl eksje, 
np. w tekście „Moje wczo-
raj i dziś”, w którym opo-
wiada pani o swojej mło-
dości, latach nauki, życiu 
towarzyskim, przypada-
jących na czasy PRL. Ale 
nie znajdziemy tu cierpięt-
nictwa. Wręcz przeciwnie, 
traktuje pani te czasy w 
sposób lekki, nawet dow-
cipny.
Mimo że były to trudne czasy, 
myśmy w nich żyli. Urodziłam 
się w latach 40., w czasie wojny, 
której zupełnie nie pamiętam. 
W najgorszych latach reżimu by-
łam dzieckiem, więc też nie od-

czułam represji, ale wiem, że było 
wiele tragedii, były krwawe roz-
prawy władzy ludowej z tymi, 
którzy działali w podziemiu czy 
to w okresie okupacji, czy tuż po 
wojnie. Były też donosy, czego 
przykładem jest rodzina Szajn-
waldów, kiedy to na skutek do-
nosu ojciec rodziny otrzymuje 
wyrok pięciu lat więzienia za po-
siadanie 5 dolarów USA.

W „Sochonostalgii” czy-
tałam, że  również pani oj-
ciec, na skutek doniesie-
nia, był aresztowany za 
wypowiedzi na temat gen. 
Andersa, na szczęście na 
krótko. 
To prawda, dlatego z dzieciń-
stwa pamiętam przestrogi ro-
dziców, aby nie rozmawiać z 
nikim o tym, co usłyszałam w 

domu. W tamtych czasach nie 
można było wyjeżdżać za gra-
nicę, więc nie miałam skali po-
równawczej, jak wyglądało ży-
cie na Zachodzie. Dla ludzi w 
moim wieku ówczesna polska 
rzeczywistość była jedyną, jaką 
znaliśmy. Mogliśmy się prze-
ciwko niej buntować, narzekać 
na różne niedogodności, robić 
jakieś wygłupy na „złość wła-
dzy”, ale to wszystko. A że byli-
śmy młodzi, chcieliśmy korzy-
stać z życia. Studiować, bawić 
się, zakochiwać. Dlatego uwa-
żam, że obok niedostatków, 
ogólnej biedy, zakazów, toczyło 
się normalne życie. I o tym pi-
szę w książce.

Nie będzie tradycyjnej pro-
mocji wydawnictwa, nie ma 
na razie planów dotyczą-
cych spotkania autorskie-
go, gdzie zatem można ku-
pić „Sochohistorie”?
Zanim o tym powiem, chcia-
łabym serdecznie podziękować 
pani naczelnik Joannie Niewia-
domskiej-Kocik oraz burmi-
strzowi Piotrowi Osieckiemu, 
którzy zdecydowali się wydać 
moją książkę. Dziękuję także 
wszystkim, którzy przyczyni-
li się do tego, że opisane przeze 
mnie historie ukazały się dru-
kiem. A co do możliwości za-
kupu, to tak jak poprzednio, 
książka będzie dostępna w księ-
garni przy ul. Reymonta, myślę 
że już od połowy czerwca.

Rozmawiała 
Jolanta Śmielak-Sosnowska

„Sochohistorie” na Dni Sochaczewa
Dobrym miejskim zwyczajem stało się prezentowanie z okazji Dni Sochaczewa wydawnictw dedykowanych mieszkańcom 
miasta. Z uwagi na epidemię tegoroczne Święto Mieszkańców nie odbyło się w tradycyjnej formie, ale mimo trudnej sytuacji 
ukazała się drukiem nowa książka Barbary Sobkowicz. Fakt ten stał się okazją do rozmowy z autorką.

Rozmowę Jolanty Śmielak-Sosnowskiej z Barbarą Sobkowicz można obejrzeć na facebookowych  
profi lach „Ziemi Sochaczewskiej” i Miasta Sochaczew 

Msza za miasto, jego mieszkań-
ców, pracowników miejskich 
instytucji zakończyła symbo-
liczne obchody Dni Sochacze-
wa. W niedzielę 14 czerwca w 
sochaczewskiej świątyni Matki 
Bożej Różańcowej modlili się 
samorządowcy, władze miasta 
i mieszkańcy.

Podczas homilii mogli-
śmy usłyszeć o roli wspól-
noty i wartościach, jakimi 
powinna się kierować oraz 
o konieczności przekazy-
wania tych wartości poko-

leniom, które przyjdą po 
nas. - Współpracujmy w 
tym dziele z Panem Bogiem 
i dziękujmy mu za nas, na-
sze miasto, za każdą rodzi-
nę - mówił ks. Łukasz Wa-
rzyński, głoszący kazanie.

Z uwagi na trwającą epi-
demię msza św. odbyła się 
w rygorze sanitarnym. Nie 
było pocztów sztandaro-
wych, ani chóru uświetnia-
jącego celebrę, choć tego 
dnia chrzest przyjęło kilko-
ro najmłodszych mieszkań-
ców miasta. (sos)

Modlitwa w intencji Sochaczewa„Sochohistorie” już w księgarni

Wydana z okazji Święta Mieszkańców - Dni Sochaczewa 
2020, najnowsza książka Barbary Sobkowicz, czeka na czy-
telników w księgarni przy ul. Reymonta.
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Ponad 300 tys. zł warta jest 
karetka, którą od Fundacji 
Orlen otrzymał sochaczewski 
szpital. Ofi cjalne przekazanie 
odbyło się 3 czerwca. Specja-
listyczny ambulans już służy 
pacjentom. 

Renault Master Ambulans wy-
posażony jest w urządzenia nie-
zbędne podczas wyjazdów do 
wypadków, urazów czy zacho-
rowań. Kosztował blisko 310 tys. 
zł, a środki na jego zakup pocho-
dzą z Fundacji Orlen. W ofi cjal-
nym przekazaniu uczestniczyli 
m.in. minister Maciej Małecki, 
starosta sochaczewski Jolanta 
Gonta, przewodniczący Rady 
Powiatu Andrzej Kierzkowski, 
radna miejska Selena Majcher. 
Kluczyki do nowego auta prze-
kazał Tomasz Gościniak, dyrek-
tor Biura Bezpieczeństwa i Hi-
gieny Pracy PKN Orlen S A. 

- Niezwykle cieszy fakt, że 
sochaczewski szpital otrzymał 
nowy środek transportu, któ-
ry ma za zadanie służyć szyb-
ką pomocą mieszkańcom po-
wiatu. To kolejna pomoc, która 
trafi a do sochaczewskiego szpi-
tala. Od lat Fundacja Orlen 
wspiera polską służbę zdrowia. 
To wsparcie ma jeszcze więk-
sze znaczenie w obliczu obec-
nej trudnej sytuacji, związanej z 
epidemią koronawirusa - mówił 
podczas spotkania poseł i wice-
minister w rządzie PiS Maciej 
Małecki. Podziękował również 
dyrekcji szpitala oraz władzom 
powiatu za zaangażowanie w 
walkę z koronawirusem.

- To bardzo ważny dzień 
dla pracowników naszego 
szpitala i mieszkańców ziemi 
sochaczewskiej.  Profesjonal-

nie wyposażona karetka dziś 
trafi a w ręce tych, którzy nio-
są pomoc naszym mieszkań-
com - mówiła Jolanta Gonta, 
starosta sochaczewski. - Skła-
dam serdeczne podziękowa-
nia darczyńcom z Funda-
cji Orlen. Dziękuję również 
ministrowi Maciejowi Ma-
łeckiemu, bez którego zaan-
gażowania nie doszłoby do 
tego zakupu. Dziękuję też po-
zostałym członkom Zarzą-
du Powiatu, którzy aktywnie 
włączyli się w pozyskiwanie 
pomocy dla naszego szpitala - 
dodaje starosta. 

O zasadności zakupu ka-
retki mówił też wicedyrektor 
szpitala Robert Skowronek. - 
Ambulans w standardzie ka-
retki typu B zakupiony został w 
celu realizowania transportów 
międzyszpitalnych. Przewozi-
my nim pacjentów wymagają-
cych natychmiastowego lecze-
nia w placówkach o wyższej 
referencyjności. Dzięki zaku-
powi nowego pojazdu mogli-
śmy wymienić bardzo zużytą 
karetkę, która dotychczas wy-
konywała kursy międzyszpital-
ne, w tym realizowała przewo-
zy w ramach walki z pandemią 
koronawirusa. Nowy ambu-
lans zapewni wyższy poziom 
bezpieczeństwa w czasie trans-
portu pacjentów w stanie za-
grożenia życia i wpłynie na 
podwyższenie jakości świad-
czonych przez nasz szpital 
usług. Jak przyznaje dyrektor 
Skowronek, wiele lat pracuje już 
w szpitalu i nie pamięta takiego 
okresu, by rząd pomagał szpita-
lom tak bardzo, jak obecnie.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie 

W ostatnich dniach maja Dom 
Pomocy Społecznej w Mło-
dzieszynie otrzymał kolejne 
wsparcie związane z pande-
mią Covid-19. Tym razem 
darczyńcą był PKN Orlen. 

Wśród darów znalazło się 
ponad 30 tys. maseczek, 
kombi nezony,    prz yłbi-
ce i blisko 700 litrów pły-
nu do dezynfekcji. - Taki 
zapas pozwoli nam na co-

dzienną pracę na rzecz osób 
starszych, schorowanych, 
którzy w szczególności są 

narażeni na niebezpieczeń-
stwo związane z korona-
wirusem. Każde wsparcie 

w tym trudnym czasie jest 
nieocenioną pomocą dla 
obdarowanych. Dzięki za-
angażowaniu Posła na Sejm 
Macieja Małeckiego, staro-
sty Jolanty Gonta i innych 
osób udało się pozyskać 
sprzęt mający na celu za-
pewnienie bezpieczeństwa 
i zdrowia za kwotę ponad 
300 tys. zł - mówi dyrektor 
DPS. 

PKN Orlen dla DPS w Młodzieszynie

Szpital z nową karetką

Maciej Frankowski

Do 13 czerwca potwierdzono 
w sumie 76 przypadków wy-
stąpienia koronawirusa w na-
szym powiecie. Wśród nich są 
także zakażone osoby z innych 
powiatów, związane z socha-
czewskim ogniskiem w maga-
zynie przy ul. Olimpijskiej. 

W nocy z 2 na 3 czerw-
ca Państwowy Powiatowy In-
spektor Sanitarny otrzymał 
informacje o pierwszym zaka-
żeniu SARS-CoV-2 u pracow-
nika fi rmy DHL w Sochacze-
wie. 

- Kobieta, u której potwier-
dzono zakażenie, miała ob-
jawy w pracy. Zgłosiła się do 
szpitala zakaźnego w Płocku, 
gdzie został przeprowadzony 
test na obecność SARS-CoV-2. 
Wynik był pozytywny. Dodaj-
my, że osoba z jej najbliższego 
otoczenia również manifesto-
wała objawy chorobowe i był 
to także pracownik magazy-
nów DHL – mówi Państwowy 
Powiatowy Inspektor Sanitar-
ny w Sochaczewie (PPIS), Be-
ata Fergińska.

Służby sanitarne nie-
zwłocznie przeprowadziły do-
chodzenie epidemiologiczne. 
Ustalono osoby stykające się 
z zakażoną i przeprowadzo-
no wywiady z poszczególnymi 
pracownikami fi rmy. Objęto 
kwarantanną współpracowni-
ków ze zmiany kobiety wraz z 
ich domownikami i inne oso-
by z kontaktu. 5 czerwca PPIS 
poinformował o drugim przy-
padku zakażenia pracownika 
sochaczewskich magazynów, 
26-letniej mieszkanki powia-

tu sochaczewskiego. Ponownie 
przystąpiono do wywiadów 
epidemiologicznych i zabez-
pieczania osób „z kontaktu”. 
Liczba mieszkańców objętych 
kwarantanną w powiecie so-
chaczewskim rosła. 

Już w sobotę 6 czerw-
ca PPIS w Sochaczewie w po-
rozumieniu z Mazowieckim 
Wojewódzkim Inspektorem 
Sanitarnym w Warszawie i 
wojewodą mazowieckim zor-
ganizował pierwsze badania 
pracowników na dużą ska-
lę. Na terenie zakładów DHL 
pobrano ponad 700 wyma-
zów od pracowników i współ-
pracowników fi rmy. W akcji 
uczestniczyło wojsko. Ponad-
to służby sanitarne zaleciły ba-
dania osób przebywających 
w kwarantannie i ich rodziny. 
Ze wszystkich przebadanych 
osób, dotychczas 37 uzyskało 
wyniki pozytywne. 

Wystąpiliśmy o ofi cjal-
ne stanowisko do fi rmy DHL 
Supply Chain.

- Możemy potwierdzić - 
zgodnie z informacjami Po-
wiatowej Stacji Sanitarno-Epi-
demiologicznej, że pojawiły się 
przypadki zakażenia korona-
wirusem w naszej lokalizacji 
w Sochaczewie. Bezwzględnie 
stosujemy się do zaleceń odpo-
wiednich służb sanitarnych – 
informuje Agata Wydmańska, 
rzecznik prasowy DHL Supply 
Chain.

O zaleceniach dla fi rmy 
mówi Państwowy Powiatowy 
Inspektor Sanitarny, Beata Fer-
gińska: - Zalecono m.in. grun-
towną dezynfekcję oraz ozo-
nowanie pomieszczeń, węzłów 
sanitarnych i innych urządzeń 
w całym zakładzie. Wprowa-
dzono konieczność dezynfek-
cji pojazdów do przewozu pra-
cowników po każdym kursie; 
zalecono taką organizację pra-
cy, by osoby z poszczególnych 
zmian nie stykały się ze sobą; 
zatrudnieni w magazynach 
mają obowiązek pracy w ma-
seczkach.

A co dzieje się z osobami, u 
których wykryto koronawirusa?

- Jeżeli stan zdrowia osoby 
zakażonej jest dobry, kierujemy 
ją pod opiekę lekarza pierwszego 
kontaktu. Odbywa wówczas izo-
lację domową. Wojewoda ma-
zowiecki wyznaczył także izola-
toria, do których lekarze kierują 
osoby niemające możliwości od-
izolowania się w warunkach do-
mowych lub nie posiadają swo-
ich lekarzy pierwszego kontaktu, 
jak w przypadku obcokrajow-
ców. Z kolei gdy stan zdrowia 
chorego jest zły, trafi a on do szpi-
tala zakaźnego – tłumaczy in-
spektor Beata Fergińska.

W minioną sobotę 13 
czerwca wykonano około pół 
tysiąca kolejnych testów u osób 
z ogniska zakażenia w DHL 
przy ul. Olimpijskiej. Dodat-
kowo, nadal po siódmej do-
bie od styczności z zakażony-
mi, testom poddawane będą 
wszystkie osoby przebywające 
w kwarantannie na mocy de-
cyzji PPIS w Sochaczewie.

Covid-19 w magazynie
Podobnie jak w kopalniach, fabrykach, i innych dużych zakładach pracy w całej Polsce, niestety, 
również w Sochaczewie pojawiło się ognisko zakażeń SARS-CoV-2. Koronawirusa wykryto 
dotychczas u 37 pracowników magazynu DHL przy ul. Olimpijskiej i członków ich rodzin.
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ZA BARIERĄ PRAWA

Sebastian Stępień

Przypomnijmy, że w 2017 
r. zmieniły się zasady orga-
nizowania gier na automa-
tach (tzw. jednorękich ban-
dytach). Zgodnie z nowymi 
przepisami ustawy o grach 
hazardowych,   prowadze-
nie takich rozgrywek zosta-
ło objęte monopolem pań-
stwa. Oznacza to, że poza 
kasynem legalne automa-
ty dostępne są wyłącznie 
w salonach gry należących 
do Totalizatora Sportowe-
go. Służby odpowiedzialne 
za zwalczanie nielegalnych 
punktów gry wzięły się ostro 
do pracy, dzięki czemu tylko 
w pierwszych trzech kwarta-
łach obowiązywania nowych 
przepisów zajęto 21 tys. nie-
legalnych jednorękich ban-
dytów. Jak się okazuje, po 
trzech latach obowiązywa-
nia ustawy nielegalne salony 
gier wciąż funkcjonują.

W niedużym pomiesz-
czeniu mieszczącym się na 
terenie gminy Sochaczew 
już po raz trzeci funkcjono-
wał punkt hazardowy. Tym 
razem podczas jego likwi-
dacji policjanci zabezpie-
czyli dwa automaty. Wcze-

śniej, bo w połowie lutego, 
kryminalni wraz z Krajo-
wą Administracją Skarbo-
wą zlikwidowali tu cztery 
maszyny. Jeszcze wcześniej, 
w połowie ubiegłego roku - 

sześć. Jak się okazuje, punkt 
musi cieszyć się niemałą po-
pularnością. Wciąż się od-
radza, mino że ustawodaw-
ca przewidział wysokie kary 
dla organizatorów gier.

Kilka dni później przy 
współpracy z KAS policjan-
ci zlikwidowali kolejne nie-
legalne miejsce do gier. Sa-
lon mieścił się w jednym z 
lokali w samym centrum 
Sochaczewa. Funkcjonowa-
ły w nim trzy maszyny.

Wygrana na automatach 
nie może być łatwa. Najwy-
raźniej ich prowadzenie nadal 
się opłaca, mimo że osobom 
urządzającym lub prowadzą-
cym gry hazardowe wbrew 
przepisom ustawy grozi kara 
grzywny do 100 tys. zł za każ-
dy nielegalny automat, który 
udostępniali albo do 3 lat po-
zbawienia wolności bądź obie 
kary łącznie. 

Trzeba też pamiętać, że 
odpowiedzialność karna gro-
zi również grającym. Jeśli ktoś 
dałby się przyłapać na korzy-
staniu z nielegalnego automatu, 
podlega karze grzywny do 120 
stawek dziennych. Minimalna 
stawka dzienna za przestępstwa 
karno-skarbowe wynosi 70 zł. 
Maksymalna to już 28 000 zł, 
co oznacza, że kara za grę na 
nielegalnym automacie w mak-
symalnej wysokości może wy-
nieść nawet 3 360 000 zł. Gracz 
musi przy tym oddać ewentual-
ną wygraną.

Policyjne polowanie na 
jednorękich bandytów
To już trzecia likwidacja tego samego nielegalnego salonu gier w gminie Sochaczew. 
Tym razem, na początku czerwca, policjanci zastali tam dwa automaty do gier. 
Kilka dni później zlikwidowali nielegalny salon w samym centrum naszego miasta.

Mieszkanka Sochaczewa 
chciała uzyskać kredyt w 
wysokości 10 tys. zł. Żeby 
zwiększyć swoje szanse na 
pożyczenie tej kwoty, po-
stanowiła poprawić własną 
zdolność kredytową. Nie-
stety tylko na papierze. I to 
był duży błąd...

Na początku czerwca kobie-
ta przerobiła dokumenty z 
ZUS z czasów, gdy pobierała 
rentę, po czym, korzystając 
z bankowości internetowej, 
złożyła wniosek o kredyt w 
wysokości 10 tys. zł. Inge-
rencje, jakich dokonała w 
pismach urzędowych, były 
bardzo znaczące. Przerobi-
ła decyzję o przyznaniu ren-
ty z której usunęła punkt 
dotyczący okresu, w jakim 
ma być wypłacana a także 
przerobiła decyzję, w której 
podwyższyła o kilkaset zło-
tych wartość pobieranego 
świadczenia. 

Kilka dni później przy-
szła do banku dopełnić for-
malności. Jak nie trudno 
się domyślić, bank rutyno-
wo sprawdził w Zakładzie 
Ubezpieczeń   Społecznych 
prawdziwość   załączonych 
do wniosku kredytowego 
dokumentów. Na sochacze-
wiankę czekali już policjan-
ci z referatu do walki z prze-
stępczością gospodarczą i 
korupcją. 

- Kobieta została za-
trzymana i doprowadzona 
do sochaczewskiej komen-
dy. W trakcie przeszuka-
nia je domu mundurowi za-
bezpieczyli dokumentację 
i komputer - mówi rzecz-
nik prasowy KPP w Socha-
czewie, mł. asp. Agnieszka 
Dzik.

Kobieta usłyszała zarzut 
i przyznała się do winy. Za 
popełnione   przestępstwo 
grozi jej teraz do 5 lat po-
zbawienia wolności. (seb)

Chciała oszukać bank

1.06.
Na ul. Słowackiego kie-

rowca niessana primery nie 
ustąpił pierwszeństwa przejaz-
du i doprowadził do zderzenia 
z oplem insignią. Na sprawcę 
nałożono mandat.

2.06.
79–letni mieszkaniec War-

szawy zgłosił, że w Sochacze-
wie przy ul. Pokoju nieznany 
sprawca ukradł mu portfel z 
pieniędzmi i dokumentami.

Funkcjonariusze dostali 
zgłoszenie, że przy ul. Karwow-
skiej pijani rodzice mają pod 
opieką nieletniego syna. Okaza-
ło się, że ojciec miał ponad pro-

mil, a matka ponad 2,5 promila 
alkoholu w organizmie. Ich syn 
został przekazany pod opiekę 
dorosłego członka rodziny.

3.06.
Policjanci dostali zgłosze-

nie, że w Teresinie nieznany 
sprawca ukradł wózek widłowy.

Mundurowi   zatrzymali 
przy ul. Mostowej 33–letniego 
mieszkańca Sochaczewa po-
szukiwanego w celu odbycia 
kary pozbawienia wolności.

4.06.
Na ul. Chopina nieznany 

sprawca doprowadził do zde-
rzenia z zaparkowanym for-
dem, a następnie odjechał z 
miejsca zdarzenia.

Mieszkanka gminy Brochów 
powiadomiła, że kupiła przez in-
ternet trampolinę i nie otrzymała 
zamówionego towaru.

05.06.
Na ul. Gawłowskiej policjan-

ci zatrzymali do kontroli drogowej 
kierowcę hondy. Okazało się, że 
mężczyzna nie posiada uprawnień 
do kierowania pojazdami.

W Kuznocinie kierująca fi a-
tem seicento nie zachowała bez-
piecznej odległości od poprzedza-
jącego pojazdu i doprowadziła do 
kolizji z hyundaiem i20. 

06.06.
Policjanci zostali poinfor-

mowani, że nieznany sprawca 
włamał się na portal społecz-

nościowy i komunikator inter-
netowy należące do mieszkań-
ca powiatu sochaczewskiego.

Na ul. Piłsudskiego nie-
znany sprawca ukradł rower na 
szkodę 44–letniego mieszkań-
ca Sochaczewa. 

07.06.
W Janówku Duranowskim 

nieznany sprawca zatankował 
paliwo i odjechał nie uiszcza-
jąc opłaty.

W Kamionie pijany miesz-
kaniec gminy Brochów kiero-
wał volkswagenem polo. Męż-
czyzna doprowadził do kolizji 
ze skodą. Badanie wykazało 
ponad 2 promile alkoholu w 
jego organizmie.

 Kronika policyjna 

Komendant Główny Poli-
cji wznowił postępowania 
kwalifi kacyjne do służby 
w policji, więc jeśli chcesz 
robić w życiu coś pożytecz-
nego, nieść pomoc miesz-
kańcom powiatu socha-
czewskiego i codziennie 
dbać o ich bezpieczeństwo, 
policja zaprasza do wstą-
pienia w ich szeregi.

- Służba w policji nie jest ła-
twa. Wymaga dużo poświę-
cenia, ale też dużo daje od sie-
bie. Zanim założysz mundur, 
musisz jednak przejść przez 
kilka etapów rekrutacji. Nie 
wszystkim się to uda. Spróbuj 
jednak, bo na prawdę warto! - 
zachęca rzecznik KPP w So-
chaczewie.

Pod koniec ubiegłe-
go roku Komendant Wo-
jewódzki Policji z/s w Ra-
domiu ogłosił rozpoczęcie 

procedury rekrutacji kan-
dydatów do służby w 2020 
roku na terenie garnizonu 
mazowieckiego, w nastę-
pujących jednostkach: Sa-
modzielny Pododdział Pre-
wencji Policji w Płocku, 
Samodzielny Pododdział 
Prewencji Policji w Rado-
miu oraz komendach miej-
skich i powiatowych, w tym 
w Komendzie Powiatowej 
Policji w Sochaczewie.

Chętni mogą zgłaszać 
się do Zespołu Kadr i Szko-
lenia Komendy Powiatowej 
Policji w Sochaczewie przy 
ul. 1 Maja 10. Pracownicy 
czekają w każdy poniedzia-
łek, środę, czwartek i piątek 
od 7:30 do 15:30, a we wtor-
ki od 7:30 do 17:00. Tam 
uzyskają wszelkie potrzeb-
ne informacje.

Należy zabrać ze sobą 
dowód osobisty.

Szukają chętnych do służby
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Prace rozpoczęły się od wy-
kopów przy skrzyżowaniu 
z ul. 1 Maja i potrwają do 
końca września. Przebudo-
wą ulicy Ułanów Jazłowiec-
kich, na zlecenie miasta, 
zajmuje się fi rma Mazdrog, 
która zobowiązała się prze-
prowadzić prace za nieco 
ponad 500 tys. zł.

W pierwszym etapie utrud-
nień należy spodziewać się 
na ulicy 1 Maja, gdyż wy-
konawca chce na początku 
przeprowadzić prace zwią-
zane z ułożeniem kanaliza-
cji deszczowej. By ją włączyć 
w sieć, musi dojść z rurami 
do najbliższej studni znaj-
dującej się na wysokości za-

kładu pogrzebowego „Ha-
ron”. Stąd na odcinku od 
Ułanów Jazłowieckich do 
„Harona” można spodzie-
wać się barier częściowo 
ograniczających ruch.

Mazdrog informuje, że 
obydwa pasy jezdni ul. 1 
Maja pozostaną otwarte, ale 
jadąc od strony nowej ko-

mendy policji trzeba będzie 
nieco zwolnić, przepuścić 
pojazdy jadące z przeciwka. 
Z kolei pieszych wykonawca 
prosi, by korzystali z chod-
nika po stronie sądu. 

Prace obejmą łącznie 
130 metrów ulicy. Docelowo 
jezdnia ma mieć 5 metrów 
szerokości i utwardzona 

zostanie kostką betonową. 
Od strony policji powsta-
nie chodnik o szerokości 
od 2 do 2,9 metra. Między 
rosnącymi tam drzewami 
projektanci umieścili dzie-
więtnaście miejsc postojo-
wych, w tym dwa dla nie-
pełnosprawnych. Najpierw 
jednak ulica zostanie od-
wodniona. Przed wykona-
niem jezdni i chodników 
ekipy ułożą 110 metrów ka-
nalizacji deszczowej. Po wy-
konaniu robót, na początku 
i końcu ulicy, kierowcy zo-
baczą znak „Strefa zamiesz-
kania”. Oznacza to, że na tej 
drodze pieszy będzie miał 
pierwszeństwo przed pojaz-
dami. (mf)

Rozpoczęto przebudowę Ułanów Jazłowieckich

Od 1 maja 2020 do końca 
czerwca 2021 r. obsługą 
miejskiego systemu go-
spodarki odpadami będzie 
zajmowała się ta sama fi r-
ma co dotychczas. Przed-
siębiorstwo Partner Da-
riusz Apelski w Warszawie 
wygrało przetarg i zostaje 
w Sochaczewie na kolejne 
czternaście miesięcy. 

Walczmy 
z podrzucaniem
Miasto nie płaci już za usługę 
ryczałtem, ale „powykonaw-
czo” tj. za każdą odebraną tonę 
odpadów. W związku z tym 
ważne jest eliminowanie pro-
cederu ich podrzucania pod al-
tanki śmietnikowe, gdyż za ich 
odebranie trzeba również za-
płacić. 

Wszyscy 
musimy segregować
W systemie pojawiły się pew-
ne zmiany wynikające przede 
wszystkim z zaostrzania przez 
ustawodawcę przepisów śro-
dowiskowych. Polska musi co-
raz więcej odpadów kierować 
do ponownego przetworzenia, 
jak najmniej oddawać na skła-
dowiska, dlatego nie ma już 
możliwości zadeklarowania, że 
nie będziemy segregowali od-
padów. W związku z tym wła-
ściciele nieruchomości, którzy 
dotychczas w deklaracji zgła-
szali, że rezygnują z segregacji, 
są teraz zobowiązani do selek-
tywnego zbierania odpadów i 
muszą złożyć w urzędzie dekla-
rację, w której zgłoszą tę zmianę.

Nowe stawki
Stawki opłat to od 1 czerwca 
2020 roku 23 zł od osoby mie-
sięcznie, a przy kompostowaniu 
bioodpadów w kompostowni-
kach przydomowych 20 zł od 
osoby miesięcznie. Zgodnie z 
ustawą niższą stawkę samorząd 
mógł ustanowić wyłącznie dla 
domów jednorodzinnych. 

Taniej 
przy kompostowaniu
Właściciele domów, którzy 
chcą płacić 20 zł miesięcznie od 
osoby w związku z komposto-
waniem bioodpadów w kom-
postownikach przydomowych 
muszą złożyć w Urzędzie Miej-

skim deklarację zmieniającą. 
Rodziny kompostujące odpad-
ki nie otrzymają już od Part-
nera worków na bioodpady, w 
tym trawę i liście.

Kto nie musi 
składać deklaracji?
Nie trzeba składać żadnej de-
klaracji, jeśli rodzina dotych-
czas segregowała śmieci, złożyła 
w tej sprawie stosowną dekla-
rację i nie chce skorzystać ze 
zmniejszenia opłaty w związ-
ku z kompostowaniem biood-
padów. Takie rodziny a także 
zarządcy wspólnot i spółdzielni 
mieszkaniowych, otrzymają pi-
sma o zmianie stawki od czerw-
ca z 19 na 23 złote.

Opłata podwyższona
Firma Partner ma ustawowy 
obowiązek informowania ratu-
sza, że właściciel nieruchomości 
nie wywiązuje się z obowiązku 
segregacji odpadów, wówczas 
zostanie ustalona dla niego - 
decyzją administracyjną - pod-
wyższona opłata za odbiór i za-
gospodarowanie odpadów. To 
46 zł od osoby miesięcznie. 

Częstotliwość odbioru
Od maja zwiększyła się często-
tliwość odbioru odpadów bio-
degradowalnych (kuchennych 
i zielonych), które są zabiera-
ne raz na dwa tygodnie, a spod 
bloków nawet dwa razy w ty-
godniu. Rzadziej niż dotych-
czas odbierane jest wyłącznie 
szkło z terenu zabudowy jedno-
rodzinnej - raz na trzy miesią-
ce. W zabudowie jednorodzin-
nej pojawił się nowy, niebieski 
worek na papier, który dotych-
czas gromadzony był we wspól-
nym worku z plastikiem. W za-
budowie wielorodzinnej metale 
i opakowania wielomateriało-
we dotychczas wrzucano do 
innych pojemników. Od maja 
te odpady trafi ają do wspólne-
go pojemnika przeznaczonego 
na plastik, metale i opakowania 
wielomateriałowe. 

Zniżki zachowane 
Posiadacze dwóch kart: So-
chaczewskiej Karty Senio-
ra 75+ oraz Sochaczewskiej 
Karty Rodziny nadal mają 
prawo do 50 proc. zniżki w 
opłacie. 

Jak nie posegregujesz, 
zapłacisz karę

Wszystko o nowym systemie śmieciowym: 
www.Sochaczew.pl, zakładka „Śmieci po nowemu”

Sebastian Stępień

Wiele osób już pierwsze-
go dnia działalności nowe-
go PSZOK przywiozło zu-
żyty sprzęt elektroniczny, 
stare meble, opony, odpa-
dy budowlane itp. Punkt 
wzbudził ogromne zain-
teresowanie mieszkańców 
Sochaczewa. Trzeba pa-
miętać, że śmieci mogą tu 
oddać tylko mieszkańcy 
naszego miasta. By to zro-
bić, trzeba mieć przy sobie 
dowód wniesienia opłaty 
za śmieci, tj. potwierdze-
nie przelewu lub potwier-
dzenie wpłaty kasowej. W 
przypadku osób mieszka-
jących w blokach, jeżeli za 
odpady wnoszona jest opła-
ta wraz z czynszem - po-
twierdzenie opłaty czyn-
szu.

- Pierwszego dnia dzia-
łalności punktu, jeszcze 
przed otwarciem ustawiła 
się kolejka. Nie było łatwo, 
ale pracownicy ZWiK sta-
nęli na wysokości zadania. 
Tylko przez pierwsze trzy 
godziny przyjęliśmy kilka 
ton odpadów wielkogaba-
rytowych. Najwięcej było 
zużytego sprzętu elektro-

nicznego, ale również wie-
le starych mebli czy opon. 
Przy okazji prosimy o do-
kładne   wcześniejsze   se-
lekcjonowanie   odpadów 
na poszczególne frakcje. 
Oszczędza to czas, bo nie 
trzeba tego robić tu na miej-
scu - mówi Magdalena Ka-

czorowska, prezes socha-
czewskiego ZWiK.

Osoby prowadzące dzia-
łalność gospodarczą odbiór 
trudnych odpadów powin-
ny mieć uregulowany od-
dzielną umową, nawet jeśli 
siedziba ich fi rmy mieści się 
w miejscu ich zamieszka-

nia. Gdy miasto organizo-
wało otwarte zbiórki tego, 
co przez lata gromadziliśmy 
w piwnicach i na strychach, 
zdarzało się podrzucanie 
kilkunastu opon (czasem 
ciągnikowych), części sa-
mochodowych, dużych ilo-
ści lakierów itp. Żeby unik-
nąć przyjmowania odpadów 
z działalności gospodarczej, 
w PSZOK zastosowano li-
mity roczne oddanych od-
padów dla jednego gospo-
darstwa domowego, np. 
zużyte baterie i akumulato-
ry do 10 kg, czy zużyte opo-
ny do ośmiu sztuk. Ich do-
kładną listę publikowaliśmy 
w poprzednim wydaniu 
„Ziemi” (nr 11/1362). Moż-
na je również znaleźć na 
stronie www.sochaczew.pl.

PSZOK już działa
Nowy Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych rozpoczął działalność 
6 czerwca. Jest czynny w każdą sobotę od godziny 9.00 do 15.00 (z wyjątkiem 
sobót ustawowo wolnych od pracy). Działa na terenie oczyszczalni ścieków 
sochaczewskiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji przy al. 600-lecia 69.
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Uwaga konkurs!

Od końca kwietnia, co dwa ty-

godnie, Sochaczewskie Cen-

trum Kultury serwuje nam 

smakowite porcje muzyki z 

Klubu Kontrast. W co drugą 

sobotę na fanpage’u na Face-

booku oraz na kanale Klubu 

Kontrast na YouTube prezen-

towane są koncerty w konwen-

cji post live. Dzięki temu pro-

jektowi mamy możliwość 

słuchania świetnych muzy-

ków, bez wychodzenia z domu. 

Jako pierwszy wystąpił ze-
spół Łęczycki Jazz Trio. Zagra-
li świetni muzycy polskiej, i nie 
tylko, sceny jazzowej: Bartosz 
Łęczycki (harmonijka chro-
matyczna), Adam Lewandow-
ski (perkusja) oraz Jacek Proko-
powicz (organy Hammonda). 
Trio zachwyciło doskonałym 
brzmieniem, popartym energe-
tycznymi solówkami każdego z 
muzyków. Warto zaznaczyć, że 
Bartosz Łęczycki to jeden z naj-
lepszych i najbardziej wszech-
stronnych harmonijkarzy w 
Europie, wielokrotnie uznawa-
ny za najlepszego w Polsce. 

Drugi koncert to ekspresyj-
ny występ zespołu Moonrivers, 

który zagrał standardy jazzowe. 
Muzycy zaprezentowali ciekawe 
aranżacje takich utworów jak: 
„And I love her” zespołu � e Be-
atles, „� e Man I love” George’a 
Gershwina”, czy „Isn’t she lovely” 
Stevie Wonder’a, nadając im cał-
kiem „nowe życie”. Zespół wy-
stąpił w składzie: pianista Piotr 
Rola-Podczaski, basista Jakub 
„Sista” Gawrych oraz grający na 
perkusji Mateusz „Niedźwiedź” 
Pachecka.   

Była też mała odskocznia 
od jazzu. Pod koniec maja mo-
gliśmy posłuchać zespołu Gra-
photype - power trio z Warsza-
wy, którego muzyka oscyluje 
wokół garage/rock’a i blues/roc-
k’a. Piotr Witkowski (bass), Hu-
bert Skiba (perkusja) i Anton 
Zhivanov – gitara/wokal, za-

serwowali nam solidną dawkę 
mocnego brzmienia. 

Dwa tygodnie później mo-
gliśmy ponownie posłuchać jaz-
zu. Tym razem w wykonaniu trio 
Gawęda/Święs/Dobosz. To do-
świadczeni i utytułowani muzy-
cy sceny jazzowej, którzy zapre-
zentowali powszechnie znane i 
lubiane standardy w ich własnych 
nietuzinkowych aranżacjach.

Przed nami ostatni przed 
wakacjami klubowy koncert 
post live. 27 czerwca o godz. 
19.00 na kanale Klubu Kon-
trast na YouTube i na fanapa-
ge’u na Facebooku udostępnio-
ne zostanie nagranie koncertu 
zespołu Leszek Wypych Trio – 
instrumentalnej formacji, obra-
cającej się w takich gatunkach  
jak rock, blues, country, pop 

czy jazz. Jest to autorski projekt 
Leszka Wypycha, absolwenta 
Szkoły Muzyki Rozrywkowej i 
Jazzu. Ogromna muzyczna wy-
obraźnia pozwala mu tworzyć i 
grać z wieloma zespołami, czę-
sto występuje jako akompa-
niator. W trio towarzyszą mu 
przyjaciele: Damian Szajkowski 
– perkusista, absolwent Akade-
mii Muzycznej w Katowicach  
oraz Piotr Pawęska – basista,  
fan syntezatorów i brzmień ro-
dem z lat 80. Czym nas zasko-
czą? Przekonajmy się wspólnie 
w ostatnią sobotę czerwca. 

Wszystkie klubowe koncer-
ty w konwencji post live dostęp-
ne są na kanale YouTube: Klub 
Kontrast SCK. Zapraszamy 
do oglądania, słuchania i sub-
skrypcji.

Dziesięcioro artystów po-

kazało swoje prace na wy-

stawie „We are art”, której 

wernisaż odbył się 5 czerw-

ca w Sochaczewskim Cen-

trum Kultury przy ul. 15 

Sierpnia 83. Emilia Zieliń-

ska, Jadwiga Orczyk-Mi-

ziołek, Hanna Pietrzak, 

Zuzanna Niewiadomska, 

Maja Ryż, Monika Boruta-

-Sałacińska, Julia Sałaciń-

ska, Rafał Sałaciński, Ga-

mid Ibadullayev i Zdzisław 

Chlebowski zaprezentowa-

li swoją twórczość na wy-

stawie zbiorowej w Galerii 

ZeDeK. Każdy pokazał to, 

co najbliższe jego sercu.

Wśród twórców dobrze już 
w Sochaczewie znanych, 
pojawili się też nowi, mło-
dzi, dobrze rokujący. Dzię-
ki nim na wystawie moż-
na obejrzeć m.in. ciekawe 

projekty architektoniczne 
oraz nietuzinkowe komiksy 
i grafi ki. Nie zabrakło prac 
malarskich, które zachwy-
cają zarówno treścią, jak i 
formą. Jest też unikatowa 
ceramika. 

Wszystkie prace przy-
kuwają precyzją wykona-
nia i dbałością o szczegó-
ły. Widać w nich doskonały 
warsztat artystyczny auto-
rów. Dodatkowym walo-
rem ekspozycji jest różno-
rodność pokazanych na niej 
prac, co potwierdza tezę, że 
sztuka niejedno ma imię.

Ci, którzy nie mogli 
przybyć na wernisaż, wciąż 
mają szansę obejrzeć wysta-
wę „We are art”. Ekspozy-
cja dostępna jest dla zwie-
dzających w Galerii ZeDeK 
w każdy piątek czerwca w 
godzinach 18.00 – 20.00. 
Wstęp wolny.

Sochaczewskie Centrum Kul-

tury zaprasza do wzięcia 

udziału w konkursie „Wyglą-

dasz znajomo”, skierowanym 

zarówno do małych, jak i star-

szych miłośników twórczej za-

bawy.  Dla zwycięzców przewi-

dziane są nagrody. 

- Wybierz idola, do którego 
chcesz się upodobnić. Niech to 
będzie realna osoba ze świa-
ta artystycznego, którą cenisz 

(piosenkarz, aktor, tancerz, po-
eta, artysta malarz etc.) bądź 
postać z fi lmu/bajki, która jest 
Ci bliska. 

- Ucharakteryzuj się przy 
pomocy tego, co posiadasz w 
domu (dobierz odpowiednie 
ubranie, dopasuj fryzurę/maki-
jaż, wykorzystaj dodatkowe ga-
dżety, które są znakiem rozpo-
znawczym Twojego idola itp). 

- Uwiecznij swoją meta-
morfozę na zdjęciu. Może być 

to „selfi e”, bądź zdjęcie, które 
zrobi Ci któryś z domowników. 

- Prześlij efekt swojej meta-
morfozy w postaci dobrej jako-
ści zdjęcia w formacie jpg wraz ze 
zdjęciem osoby/postaci, na któ-
rej się wzorowałeś/-aś na adres: 
konkursy.sck@gmail.com w ty-
tule maila wpisując hasło   "Wy-

glądasz znajomo". Akceptujemy 
tylko maile zawierające (oprócz 
zdjęć) wypełnioną kartę zgłosze-
nia i podpisaną klauzulę RODO .

Prace można przesyłać do 
19 czerwca 2020 roku. 

Ogłoszenie wyników kon-
kursu nastąpi 22 czerwca br. 
na stronie internetowej Socha-
czewskiego Centrum Kultury 
oraz na fanapage'u na Facebo-
oku. 

Szczegółowy   regulamin 
konkursu dostępny jest na stro-
nie internetowej: sck.socha-
czew.pl (kalendarium i zakład-
ka konkursy)



OBWIESZCZENIE Burmistrza Miasta Sochaczew z dnia 10 czerwca 2020 roku 
Na podstawie art. 16 § 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. – Kodeks wyborczy (Dz. U. z 2019 r. poz. 684 i 1504 oraz z 2020 r. poz. 568)  w związku z art. 2 ust. 1 i art. 3 ust. 1 pkt 1 i ust. 2 ustawy z dnia 2 czerwca 

2020 r. o szczególnych zasadach organizacji wyborów powszechnych na Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych w 2020 r. z możliwością głosowania korespondencyjnego (Dz. U. poz. 979) Burmistrz Miasta 
Sochaczew podaje do wiadomości wyborców informację o numerach oraz granicach obwodów głosowania, wyznaczonych siedzibach obwodowych komisji wyborczych oraz możliwości głosowania korespondencyjnego i przez 

pełnomocnika w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 28 czerwca 2020 r.:
Nr obwodu 
głosowania Granice obwodu głosowania Siedziba obwodowej komisji wyborczej

1

15 Sierpnia od nr 93 do nr 113 nieparzyste, od nr 114 do końca, Akacjowa, Boryszewska, Cisowa, Ernesta Kościńskiego, Gen. Stanisława Maczka, Gen. S. Grzmot-Skotnickiego, Gen. Stefana Roweckiego,  
Gen. Tadeusza Kutrzeby, Gen. T. Bora-Komorowskiego, Gen. Władysława Andersa, Gen. Władysława Bortnowskiego, Inżynierska, Jana III Sobieskiego, Jana Zamoyskiego, Jerzego Szajnowicza, Kawalerzystów, Lipowa, 
Mjr. Feliksa Kozubowskiego, Mjr. Henryka Sucharskiego, Olchowa, Sosnowa, Zawiszy Czarnego.

Energop Sp. z o. o., ul. Inżynierska 32, 96-500 Sochaczew

2 15 Sierpnia od nr 56A do nr 81, od nr 100 do nr 106D parzyste, Bojowników, Daleka, Dolna, Drobna, Fabryczna, Gen. Jana Tomickiego, Głucha, Józefa Mireckiego, Litewska, Michała Wołodyjowskiego, Mikołaja Reja, 
Miła, Otwarta, Południowa, Północna, Robotnicza, Spółdzielcza, Stadionowa, Stefana Okrzei, Szkolna, Tartaczna, Torowa, Wierzbowa, Wiśniowa, Wschodnia, Wyzwolenia, Zamiejska, Zamknięta, Zduńska.

Sochaczewskie Centrum Kultury, ul. 15 Sierpnia 83, 96-500 Sochaczew
Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

3
15 Sierpnia od nr 36 do nr 55, Adama Mickiewicza, Armii Krajowej, Gen. Józefa Bema, Górna, Gwardyjska, Henryka Sienkiewicza, Klonowa, Łuszczewskich, Mikołaja Kopernika, Nadbrzeżna, Pionierów, Przyszła, 
Spartańska, Środkowa, Władysława Broniewskiego. Szkoła Podstawowa nr 2, ul. 15 Sierpnia 44, 96-500 Sochaczew

4 15 Sierpnia od nr 17 do nr 21A nieparzyste, od nr 22 do nr 34A, Dywizjonu 303, Krakowska, Księcia Janusza, Lotników, Towarowa, Załamana, Franciszka Żwirki i Stanisława Wigury. Przedszkole nr 7, ul. Franciszka Żwirki i Stanisława Wigury 15,  
96-500 Sochaczew

5

15 Sierpnia od nr 1 do nr 16, od nr 18 do nr 20C parzyste, 1 Maja nr 1, od nr 2 do nr 3, Gen. Jarosława Dąbrowskiego, Juliusza Słowackiego, Księcia Ziemowita, Licealna, Marszałka Józefa Piłsudskiego od nr 28  
do nr 44 parzyste, od nr 55 do końca, Mazowiecka, Romualda Traugutta od nr 28 do końca, Sierpniowa, Stanisława Moniuszki, Walerego Wróblewskiego, Wojska Polskiego od nr 2 do nr 3, od nr 6 do nr 8 parzyste, 
od nr 11 do końca.

Liceum Ogólnokształcące im. Fryderyka Chopina, ul. 15 Sierpnia 4, 96-500 Sochaczew

6
Aleksandra Chodkiewicza, Bajeczna, Bolechowskich, Bolesława Prusa, Bukowa, Dębowa, Gabrieli Zapolskiej, Gawłowska od nr 1A do nr 28, od nr 33 do nr 43 nieparzyste, Gen. Józefa Chłopickiego, Gen. Kazimierza 
Pułaskiego, Jana Kasprowicza, Jarosława Iwaszkiewicza, Jesionowa, Józefa Chełmońskiego, Jurija Gagarina, Kazimierza Hugo-Badera, Kątowa, Lubiejewska, Łowicka, Mała, Modrzewiowa, Planowa, Płocka, Pogodna, 
Połaniecka, Promienna, Prosta, Próżna, Radosna, Rolnicza, Rozlazłowska, Rybna od nr 2 do nr 13, nr 15, Rycerska, Srebrna, Stefana Czarnieckiego, Wesoła, Zielona, Żeglarska.

Zakład Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o., ul. Rozlazłowska 7,  
96-500 Sochaczew

7

Bartnicza, Batalionów Chłopskich, Bławatkowa, Brzozowa, Chabrowa, Chłodna, Dewajtis, Gawłowska od nr 30 do nr 46A parzyste, od nr 47 do końca, Grzybowa, Jaworowa, Karwowska, Kasztanowa, Konwaliowa, 
Koralowa, Lazurowa, Malinowa, Medyczna, Nadrzeczna, Onufrego Zagłoby, Perłowa, Porzeczkowa, Radiowa, Równoległa, Rumiankowa, Rybna od nr 14 do nr 18A parzyste, od nr 19 do końca, Spacerowa, Spokojna, 
Św. Brata Alberta, Tęczowa, Wodna, Wrzosowa, Zamkowa, Zieleńcza, Źródlana.

Środowiskowy Dom Samopomocy, ul. Zamkowa 4a, 96-500 Sochaczew
Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

8 1 Maja nr 1A, nr 4, Antoniego Michalaka, Bartosza Głowackiego, Botaniczna, Marii Skłodowskiej-Curie, Marszałka Józefa Piłsudskiego od nr 5 do nr 27, od nr 29 do nr 43 nieparzyste, Osiedle Kolejowe, Różana,  
Rtm. Witolda Pileckiego, Szarych Szeregów, Willowa, Wojska Polskiego od nr 5 do nr 7 nieparzyste, Żyrardowska. Szkoła Podstawowa Nr 1,ul. Prezydenta Ryszarda Kaczorowskiego 7, 96-500 Sochaczew

9
1 Maja od nr 7 do końca, Cmentarna, Eugeniusza Kwiatkowskiego, Plac Obrońców Sochaczewa, Podzamcze, Prezydenta Ryszarda Kaczorowskiego, Romualda Traugutta od nr 1 do nr 24D,  
Stanisława Kordona-Janickiego, Ułanów Jazłowieckich, Warszawska od nr 32 do nr 72 parzyste, Wąska, Władysława Grabskiego, Władysława Reymonta. Szkoła Podstawowa nr 3, ul. Prezydenta Ryszarda Kaczorowskiego 5, 96-500 Sochaczew

10
Aleja 600-lecia od nr 6 do nr 22 parzyste, Czesława Sobolewskiego, Długa, Jana Brzechwy, Janusza Kusocińskiego, Juliana Tuwima, Kubusia Puchatka, Kwiatowa, Makowa, Marii Konopnickiej od nr 9  
do nr 11A, Mieczykowa, Mjr. Władysława Starzyka, Nowa, Nowowiejska, Olimpijska, Partyzantów, Polna, Samodzielna, Słoneczna, Sportowa, Świerkowa, Tadeusza Jasińskiego, Warszawska od nr 59  
do nr 73 nieparzyste, od nr 74 do końca, Władysława Raczkiewicza, Złota, Żytnia.

Hala Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji,  
ul. Janusza Kusocińskiego 2, 96-500 Sochaczew

Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

11
Aleja 600-lecia nr 5, Farna, Gabriela Narutowicza, Kardynała Stefana Wyszyńskiego, Kpt. Wilhelma Kosińskiego, Piastowska, Plac Tadeusza Kościuszki, Poprzeczna, Stanisława Staszica od nr 1 do nr 26,  
od nr 28 do nr 54A parzyste, Stefana Batorego, Stefana Żeromskiego od nr 1 do nr 19A, od nr 21 do nr 23A nieparzyste, Toruńska, Warszawska od nr 5 do nr 41 nieparzyste.

Kramnice Miejskie, ul. 1 Maja 21, 96-500 Sochaczew
Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

12 Senatorska Przedszkole nr 3, ul. Poprzeczna 9, 96-500 Sochaczew

13 Juliana Ursyna Niemcewicza, Pokoju, Stanisława Staszica od nr 27 do nr 47A nieparzyste, od nr 62 do nr 94 parzyste, Stefana Żeromskiego od nr 20 do nr 28 parzyste, od nr 29D do nr 37A. Szkoła Podstawowa nr 4, ul. Stanisława Staszica 25, 96-500 Sochaczew
Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

14 Aleja 600-lecia od nr 23 do nr 30A, od nr 32 do nr 52 parzyste, Aleksandra Sochaczewskiego, Ignacego Kraszewskiego od nr 3 do nr 23, Konstytucji 3 Maja. Szkoła Podstawowa nr 4, ul. Stanisława Staszica 25, 96-500 Sochaczew
Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

15

Bolesława Leśmiana, Cieplna, Energetyczna, Gen. Mariana Langiewicza, Ignacego Kraszewskiego od nr 25 do końca, Jana Kochanowskiego od nr 2 do nr 46, od nr 48 do nr 54 parzyste, Księdza Jana Twardowskiego, 
Lechicka, Leopolda Staffa, Łąkowa od nr 14 do nr 23, nr 27, Marii Konopnickiej od nr 12 do końca, Migdałowa, Przylasek od nr 2 do nr 4 parzyste, Stanisława Lema, Targowa od nr 6  
do końca numery parzyste, Termiczna, Trojanowska od nr 63 do końca, Wypalenisko, Zielona Dolina.

Dzienny Dom Pomocy Społecznej, aleja 600-lecia 90, 96-500 Sochaczew
Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

16 Aleja 600-lecia od nr 31 do nr 49 nieparzyste, od nr 56 do nr 72C parzyste, Bolesława Śmiałego, Kazimierza Wielkiego, Królowej Jadwigi, Mieszka I, Stanisława Staszica od nr 49 do nr 95 nieparzyste,  
od nr 96 do końca, Stefana Żeromskiego od nr 39 do końca, Zygmunta Starego, Żołnierska.

Szkoła Podstawowa nr 6, ul. Stanisława Staszica 106, 96-500 Sochaczew
Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

17

11 Listopada, Aleja 600-lecia od nr 55 do nr 73 nieparzyste, od nr 74 do końca, Jana Kochanowskiego  od nr 47 do nr 53 nieparzyste, od nr 64 do końca, Księdza Jerzego Popiełuszki, Kwiatów Polnych,  
Łąkowa od nr 2 do nr 13, od nr 24A do nr 32 parzyste, od nr 33 do końca, Muszkieterów, Okrężna, Stanisława Augusta Poniatowskiego, Popiela, Słowiańska, Stefana Jaracza, Targowa od nr 1 do końca numery 
nieparzyste, Trojanowska od nr 2 do nr 62, Wita Stwosza, Władysława Łokietka, Zwycięstwa.

Dzienny Dom Pomocy Społecznej, aleja 600-lecia 90,  
96-500 Sochaczew - Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

18 Adama Asnyka, Bolesława Chrobrego, Działkowa, Fryderyka Chopina od nr 2 do nr 158A parzyste, Głogowa, Graniczna, Hubala, Hugo Kołłątaja, Jagiellońska, Jana Kazimierza, Jasna, Kampinoska, Młynarska, 
Ostrzeszewska, Piaszczysta, Podgórna, Profilowa, Przylasek od nr 21 do końca, Sadowa, Stanisława Małachowskiego, Tadeusza Rejtana, Wczasowa, Zaciszna, Zalewowa, Zofii Nałkowskiej, Żwirowa.

Sochaczewskie Centrum Kultury, ul. Fryderyka Chopina 101,  
96-500 Sochaczew - Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

19 Fryderyka Chopina od nr 160 do końca, Grunwaldzka, Hotelowa, Ogrodowa, Parkowa. Filia Miejskiej Biblioteki Publicznej, ul. Fryderyka Chopina 160, 96-500 Sochaczew

20
Bohaterów Chodakowa, Brukowa, Chemiczna, Chodakowska, Elizy Orzeszkowej, Fryderyka Chopina od nr 1 do końca numery nieparzyste, Gen. Władysława Sikorskiego, Harcerska, Jana Matejki, Kmdr. Kazimierza 
Bielawskiego, Kolejowa, Królewska, Ludwika Waryńskiego, Mostowa, Niepodległości, Pasaż Duplickiego, Piękna, Pocztowa, Topolowa, Warzywna, Wiosenna, Wiskozowa, Włókiennicza, Wodociągowa, Wyszogrodzka  
od nr 1 do nr 15, od nr 19 do nr 45 nieparzyste, Zbigniewa Kuźmińskiego.

Szkoła Podstawowa nr 7, ul. Fryderyka Chopina 99, 96-500 Sochaczew
Lokal dostosowany do potrzeb wyborców niepełnosprawnych

21 Bolesława Krzywoustego, Brochowska, Jana Kilińskiego, Janusza Korczaka, Jedwabnicza, Krótka, Krzywa, Księżycowa, Leśna, Podchorążych, Powstańców Warszawy, Siewna, Smolna, Stanisława Wyspiańskiego, 
Szyszkowa, Wiejska, Wspólna, Wyszogrodzka od nr 18 do nr 46 parzyste, od nr 49 do końca, Zwierzyniecka, Żniwna. Zespół Szkół im. Jarosława Iwaszkiewicza, ul. Chodakowska 16, 96-500 Sochaczew

22 Szpital Powiatowy w Sochaczewie Szpital Powiatowy, ul. Batalionów Chłopskich 3/7, 96-500 Sochaczew

23 Dom Kapłana Seniora w Sochaczewie Dom Kapłana Seniora, ul. Stanisława Staszica 39, 96-500 Sochaczew

Głosować korespondencyjnie może każdy wyborca. Zamiar głosowania korespondencyjnego powinien być zgłoszony przez wyborcę komisarzowi wyborczemu za pośrednictwem urzędu gminy w gminie, 
w której wyborca ujęty jest w spisie wyborców, najpóźniej do dnia 16 czerwca 2020 r. Wyborca podlegający w dniu głosowania obowiązkowej kwarantannie, izolacji lub izolacji w warunkach 
domowych może zgłosić zamiar głosowania korespondencyjnego najpóźniej do dnia 23 czerwca 2020 r. Natomiast wyborca, który rozpocznie podleganie obowiązkowej kwarantannie, izolacji lub izolacji w 
warunkach domowych po tym terminie, może zgłosić ten zamiar najpóźniej do dnia 26 czerwca 2020 r. Głosować przez pełnomocnika mogą wyborcy, którzy najpóźniej w dniu głosowania ukończą 60 lat 
lub posiadający orzeczenie o znacznym lub umiarkowanym stopniu niepełnosprawności, w rozumieniu ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełno-
sprawnych, w tym także wyborcy posiadający orzeczenie organu rentowego o: 1) całkowitej niezdolności do pracy i niezdolności do samodzielnej egzystencji; 2) całkowitej niezdolności do pracy; 3) niezdolności 
do samodzielnej egzystencji; 4) zaliczeniu do I grupy inwalidów;  5) zaliczeniu do II grupy inwalidów; a także osoby o stałej albo długotrwałej niezdolności do pracy w gospodarstwie rolnym, którym przysługuje 
zasiłek pielęgnacyjny. Wniosek o sporządzenie aktu pełnomocnictwa powinien zostać złożony do Burmistrza Miasta Sochaczew najpóźniej do dnia 19 czerwca 2020 r. Głosowanie w lokalach wyborczych 
odbywać się będzie w dniu 28 czerwca 2020 r. od godz. 7.00 do godz. 21.00. 

Burmistrz Miasta Sochaczew Piotr Osiecki
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Przed rywalizacją z naj-
lepszymi trzema zespoła-
mi Płockiej Ligi Okręgo-
wej piłkarze z Chodakowa 
rozegrali jeden sparing. W 
niedzielę 7 czerwca w test-
-meczu (3x30 minut) poko-
nali drużynę Madziar Nie-
poręt 6:1 (2:1, 3:0, 1:0). Dwie 
bramki dla biało-zielonych 
zdobył Maciej Brdeja; po 
jednym trafi eniu zaliczyli: 
Kamil Wojciechowski, Ma-
teusz Struzik, Mateusz Ty-
morek i Dawid Stypuła.

Zgodnie z decyzją Ma-
zowieckiego Związku Pił-
ki Nożnej cztery najlepsze 
drużyny po rundzie jesien-
nej w Płockiej Lidze Okręgo-
wej 10, 13 i 17 czerwca miały 
rozegrać mecze rewanżowe, 
celem ustalenia ostatecznej 
kolejności w sezonie. Po run-
dzie jesiennej Bzura Cho-
daków zajmowała czwarte 
miejsce w tabeli, z cztero-
punktową stratą do lidera, 
Orła Goleszyn. Przed cho-
dakowskim klubem pojawi-

ła się szansa na wywalczenie 
awansu do IV ligi (awansują 
dwie najlepsze drużyny). 

Szansa ta przepadła już 
po pierwszym spotkaniu. 
W środę 10 czerwca druży-
na prowadzona przez tre-
nera Pawła Rzymowskiego 
przegrała w Sierpcu z tam-
tejszym Kasztelanem 2:1. 
Gospodarze prowadzili do 
przerwy 2:0. W drugiej po-
łowie kontaktowego gola 
dla biało-zielonych strze-
lił Michał Struzik. Pomimo 
przewagi w posiadaniu piłki 
i kilku dobrych okazji Bzu-

rze nie udało się doprowa-
dzić do remisu. 

Z kolejnego wyjazdu, w 
sobotę 13 czerwca, choda-
kowscy piłkarze również 
wracali pokonani. Skra Dro-
bin wygrała na swoim boisku 
4:2. Bramki dla biało-zielo-
nych zdobyli Mateusz Struzik 
oraz, z rzutu karnego, Kamil 
Kacprzak. Pozostaje ostatnie 
spotkanie... o honor. W środę 
17 czerwca o godz. 18.00 Bzu-
ra podejmie przy ul. Chopina 
drużynę Orła Goleszyn.

Szansa na awans pozo-
staje... teoretyczna. Nie wia-

domo, czy ekipy Orła, Kasz-
telana i Skry będą chciały 
awansować, bowiem przy-
szły sezon w IV Lidze Ma-
zowieckiej zapowiada się 
„morderczo”. W związ-
ku z decyzją MZPN o bra-
ku spadków do niższych 
klas rozgrywkowych, w IV 
lidze zagrają aż 22 druży-
ny! Dla piłkarzy oznacza 
to bardzo intensywny se-
zon (pięć terminów w śro-
dy w sierpniu i wrześniu), a 
dla zarządów klubów zde-
cydowanie większe koszty 
związane z prowadzeniem 
pierwszej drużyny. Przykła-
dowo: 42 kolejki to 21 wy-
jazdów (koszty transportu 
ok. 30 tys. zł) i 21 meczów u 
siebie (opłaty dla sędziów – 
ok. 20 tys. zł). To tylko dwa 
elementy, do tego dochodzą 
oczywiście jeszcze inne wy-
datki. Nasuwa się zatem py-
tanie: czy poza wymiarem 
czysto sportowym gra w IV 
lidze w przyszłym sezonie w 
ogóle się opłaca?

Bzura zostaje w okręgówce
Chodakowkiej Bzurze nie udało się wywalczyć awansu do IV ligi. Po porażkach 
z Kasztelanem Sierpc i Skrą Drobin w najbliższą środę 17 czerwca o godzinie 18.00, 
na stadionie przy ul. Chopina, biało-zieloni zagrają „o honor”, z ekipą Orła Goleszyn. 

Na murawę wybiegli też pił-
karze sochaczewskiego Or-
kana. Zespół prowadzony 
przez Józefa Szajewskiego 
rozpoczął już przygotowa-
nia do sezonu w Płockiej 
Lidze Okręgowej, który 
wystartuje 1 sierpnia. W 
rozegranych test-meczach 
drużyna z ul. Warszawskiej 
pewnie wygrała z Orłem 
Kampinos i Zorzą Szczawin 
Kościelny. 

W niedzielę 7 czerwca na 
płytę boczną przy ulicy 
Warszawskiej wyszły jede-
nastki Orkana Sochaczew 
i Orła Kampinos. Wynik 
spotkania dla gospoda-
rzy otworzył debiutujący w 
drużynie seniorów, grający 
na prawej pomocy, 16-letni 

Mateusz Kaczorowski. Ko-
lejne gole w pierwszej poło-
wie zdobył niezawodny Ce-
zary Czarnecki. Trafi ł do 
bramki czterokrotnie, ale 
sędzia nie zaliczył jedne-
go gola. Przy ostatniej sy-
tuacji, tuż przed przerwą, 
arbiter odgwizdał faul na 
bramkarzu Orła i pierwsza 
połowa zakończyła się wy-

nikiem 4:0. Po wznowieniu 
gry Orkan nadal domino-
wał. Ponownie dwukrotnie 
na listę strzelców wpisał się 
Cezary Czarnecki, jedno 
trafi enie dołożył jeszcze Se-
bastian Wójcik. Orkan wy-
grał 7:0.

Kolejnym sparingpart-
nerem Orkana była ekipa 
Zorzy Szczawin Kościelny. 

Test-mecz (3x30 minut) ro-
zegrano w sobotę 13 czerw-
ca przy ul. Warszawskiej. 
Pierwsza tercja zakończyła 
się bezbramkowym remi-
sem. W drugiej obie druży-
ny zdobyły po bramce. Or-
kan zdominował rywali w 
ostatniej części meczu, któ-
ry wygrał 2:0. Ostatecznie 
gospodarze zwyciężyli w 
całym spotkaniu 3:1. Dwu-
krotnie na listę strzelców 
w drużynie Orkana wpisał 
się Sebastian Wójcik. Jed-
no trafi enie zaliczył Cezary 
Czarnecki. 

Trzeci mecz towarzyski 
ekipa Józefa Szajewskiego 
zagra na wyjeździe. W nie-
dzielę 21 czerwca o godz. 
16.00 zmierzy się z zespo-
łem Naprzód Brwinów.

Orkan wygrywa w sparingach

Pomost zwodowany, dzia-
ła już też wypożyczalnia 
kajaków i sprzętu wodne-
go. Jeśli na najbliższej se-
sji 17 czerwca radni wyra-
żą zgodę, to od 3 lipca na 
terenie plaży miejskiej za-
cznie funkcjonować   rów-
nież miejsce okazjonalnie 
wykorzystywane do ką-
pieli.

- Myślę, że ze względu na 
ogólne obostrzenia w kra-
ju, w tym m.in. rekomen-
dowany zakaz przemiesz-
czania się, plaża miejska, 
jako obiekt rekreacyjny bę-
dzie się cieszyła dużym za-
interesowaniem – mówi na-
czelnik Wydziału Sportu i 
Organizacji Pozarządowych 
UM, Agata Kalińska.

Przypomnijmy, że tere-
nem plaży miejskiej zarzą-
dza Miejski Ośrodek Spor-
tu i Rekreacji. Jak co roku, 
zaangażuje on ratowników, 
którzy siedem dni w tygo-
dniu w godz. 10.00-18.00, 
będą czuwać nad bezpie-
czeństwem kąpiących się 
w Bzurze. Zarówno admi-
nistrator obiektu jak i sami 
plażowicze będą zobowią-
zani do przestrzegania za-
leceń Głównego Inspektora 
Sanitarnego. Ponadto przed 
udostępnieniem   obiek-
tu przeprowadzone zosta-
ną badania jakości i czysto-
ści wody.

Niebawem powinny roz-
począć się przygotowania 
do otwarcia „kąpieliska”. 

Rozstawione zostaną boje 
wydzielające strefę dla dzie-
ci z wodą o głębokości ok. 
40 cm i głębszą dla doro-
słych użytkowników. Każ-
dego dnia obsługa zadba 
o czystość obiektu. Toale-
ty będą regularnie dezynfe-
kowane, a piasek codzien-
nie rano „przegrabiany”, 
tak aby nie trafi ło się żadne 
szkło czy inne zakopane w 
nim śmieci. Ponadto przed 
rozpoczęciem sezonu MO-
SiR planuje utworzyć nowe 
boisko do siatkówki plażo-
wej.

Dodajmy, że od 1 czerw-
ca działa już wypożyczal-
nia kajaków i sprzętu wod-
nego. Prowadzi ją zarządca 
nowo powstałej kawiarni. 
Zgodnie z zapowiedziami 
jej otwarcie nastąpi w dru-
giej połowie czerwca.

- Mam nadzieję, że będą 
państwo zadowoleni z tej 
formy odpoczynku i rekre-
acji na świeżym powietrzu. 
Liczymy także, że obec-
na sytuacją się uspokoi, co 
pozwoli nam na zapewnie-
nie jeszcze większej liczby 
atrakcji. Na tę chwilę jest 
jeszcze za wcześnie, żeby 
mówić o organizacji imprez 
i wydarzeń odbywających 
się na plaży. Jesteśmy jed-
nak na to gotowi i gdy tylko 
pojawi się taka możliwość, 
na pewno, przy współpracy 
z MOSiR-em, przygotuje-
my ciekawe propozycje dla 
mieszkańców – tłumaczy 
Agata Kalińska.

Kąpielisko przy plaży 
miejskiej od 3 lipca

MOSiR informuje, że wraca 
możliwość umówienia się z 
instruktorem na indywidu-
alne nauki pływania.

Obowiązkiem każdego klien-
ta jest zapoznanie się z wytycz-
nymi związanymi z pandemią 
COVID-19. Wszelkie informa-
cje dostępne są na stronie in-
ternetowej mosir.sochaczew.pl 
oraz na FB MOSiR Sochaczew.

Kontakt do instruktorów:

Paweł Domański tel. 692-429-871
Daniel Głowacki tel. 660-541-172
Bartłomiej Kaliński tel. 664-756-284
Alicja Maciągowska tel. 512-343-290
Piotr Maciągowski tel. 506-097-819
Anna Misiak tel. 784-053-181
Angelika Parśniak tel. 508-090-369
Patryk Sobieraj tel. 505-289-797
Dariusz Stefaniak tel. 783-048-335
Klaudia Tomczyk tel. 795-399-321
Edyta Więcek tel. 797-023-711

Wraca nauka pływania
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30 lat temu, 27 maja 1990 r., odbyły się pierwsze lokalne wybory w wolnej Polsce. Dały one początek działalności samorządów 
w miastach i gminach, umożliwiły mieszkańcom współdecydowanie o sprawach dla nich istotnych, a kilka lat później przyniosły 
powszechne wybory wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. Sami mogliśmy decydować, kogo chcielibyśmy posadzić na fotelu 
burmistrza. Najważniejsze wydarzenia i inwestycje minionego trzydziestolecia przypomina Jolanta Śmielak-Sosnowska.

Nowe kulturalne życie placu Kościuszki
Przypominamy, jak kiedyś wyglądał centralny punkt miasta, czyli plac Kościusz-
ki, bo dzisiaj chyba nikt nie wyobraża sobie powrotu do jego poprzedniego sta-
nu. Miejsca parkingowe obsadzone niskimi iglakami sąsiadowały z obskurnymi 
przystankami PKS i zabudową rodem „z wczesnego Gomułki”. 
Dzisiaj jest to wizytówka miasta zachęcająca do zatrzymania się i zainteresowania 
starym mazowieckim grodem. Koncepcja przebudowy placu powstała w 2004 r. Rok 
później, we wrześniu, rozpoczęły się prace pod nadzorem archeologa. Za 1,5 mln 
zł położono cztery tys. mkw. kostki, wykonując także obrys starego nieistniejącego 
ratusza. Przebudowano sieć wodno-kanalizacyjną i oświetleniową, zamontowano 
fontannę i ławki, wykonano trawniki, które w sezonie wiosenno-letnim zdobią 
kolorowe kwiaty. Modernizację placu zakończono w październiku 2006 r.
Dwa lat później zrewaloryzowano obecny plac św. Dominika i ul. Farną, 
włączając do projektu wykonany wcześniej plac Kościuszki. W ramach 

unijnego dofinansowania miasto odzyskało 1,5 mln zainwestowane 
w centralny punkt miasta. Zmieniło się także otoczenie placu. Stojące 
przy nim budynki dostosowano wyglądem do XIX wiecznego ratusza, 
w którym znajduje się Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą, uruchomiono kawiarnie i lodziarnię. Wokół placu powstały miejsca 
parkingowe.
Od blisko 15 lat bywamy w tym miejscu na różnych imprezach plenerowych, 
korzystamy ze słońca w pogodne dni, a podczas upału zasiadamy pod kawiar-
nianymi markizami. Nastolatkowie, którzy również chętnie spędzają czas na 
placu, nie znają innej jego wersji, ale my, dorośli, powinniśmy pamiętać, że 
przebudowa „rynku” wzbudzała wiele kontrowersji. Ówcześni przeciwnicy tej 
inwestycji pewnie dzisiaj zmienili zdanie. I bardzo dobrze.

Ludzie 30-lecia 
Bernard Pacholski - muzyk, instrumentalista, aranżer, 
od ponad 40 lat nauczyciel Państwowej Szkoły Muzycznej I i II stopnia 
w Sochaczewie, twórca i dyrygent orkiestry dętej oraz big-bandu. 
Od wczesnej młodości zafascynowany jazzem.
Pracę w szkole muzycznej rozpoczął w 1977 r. i od tego czasu 
wykształcił wiele pokoleń absolwentów. Duża część z nich pozostała 
wierna muzycznym zainteresowaniom. Od ponad 30 lat prowadzi 
w szkole muzycznej orkiestrę dętą, 15 lat z okładem działa big-band. 
Zespoły Bernarda Pacholskiego często uświetniają uroczystości 
o charakterze państwowym i religijnym, towarzyszą wydarzeniom 
kulturalnym i za każdym razem gromadzą wierną publiczność.

100 milionów pod ziemią
Takie inwestycje jak basen, kramnice, czy wzgórze zamkowe widać gołym 
okiem, mimo że ich łączny koszt nie dorównuje temu, co w ciągu ostatniego 
dziesięciolecia znalazło się pod ziemią. Mowa o kanalizacji sanitarnej 
za 100 mln zł, która pokryła 95 proc. powierzchni miasta. 
Ta inwestycja w rury, przyłącza i modernizację oczyszczalni ścieków, to najdroższe 
i najpoważniejsze zadanie, jakie zrealizowało miasto. Poszło na to 50 mln 
dofinansowania z Unii Europejskiej i 50 mln zł środków własnych. W Sochaczewie po-
łożono ponad 100 km rur, zlikwidowano setki nielegalnych przyłączy, w tym wpusty 
do Bzury, Pisi i Utraty, którymi do rzek wpływały hektolitry ścieków z gospodarstw 
domowych, warsztatów i innych punktów usługowych. Rozbudowano także oczysz-
czalnię ścieków, tak by mogła przyjąć zwiększoną ilość płynnych nieczystości.
Budowa kanalizacji sanitarnej w tak ogromnym zakresie to kolejny potęż-
ny krok w kierunku czystych rzek i zdrowszego środowiska. Zakończenie 
inwestycji w 2013 r. otworzyło drogę do zagospodarowania terenów nad 
Bzurą i Utratą. Mieszkańcy otrzymali miejsca do rekreacji i wypoczynku 
nad wodą, co bez naturalnego oczyszczenia rzek nie byłoby możliwe.

Trzy dekady samorządu lokalnego (cz.3)


